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Αθήνα, σήµερα στις 10 Οκτωβρίου 2013, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.39’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ –
ΤΣΑΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. Παρακαλείται η κ. Γραµ-
µατέας να ανακοινώσει τις αναφορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρίνα Χρυσοβε-
λώνη, Βουλευτή Μαγνησίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Γενική Συνοµοσπονδία
Συνταξιούχων Ελλάδας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την οι-
κονοµική πολιτική σε βάρος των συνταξιούχων και αιτείται την
θεσµική της αναγνώριση ως ισότιµου κοινωνικού εταίρου στα
κέντρα λήψης αποφάσεων για θέµατα που την αφορούν.

2) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κτηνοτρόφοι Νοµού Πέλλης διαµαρτύ-
ρονται διότι όσοι κτηνοτρόφοι έχουν ειδικά δικαιώµατα ενιαίας
ενίσχυσης (κατά πλειοψηφία αιγοπρόβατα) δεν θα πάρουν βο-
σκότοπο, µε αποτέλεσµα να αποκλειστούν από το πρόγραµµα
της εξισωτικής αποζηµίωσης.

3) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος των Αποφοίτων Τµήµατος
Λαϊκής και Παραδοσιακής Μουσικής  διαµαρτύρεται για την έλ-
λειψη διδακτικού προσωπικού στα Μουσικά Σχολεία και αιτείται
την δίκαιη κατανοµή των θέσεων των αναπληρωτών, τόσο για την
κλασική όσο και για την παραδοσιακή µουσική.

4) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Σάµου διαµαρτύρεται
για την  παράνοµη είσοδο και αλιεία από αλιευτικά σκάφη τουρ-
κικού νηολογίου σε εθνικά χωρικά ύδατα, πλησίον της Σάµου, τα
οποία χρησιµοποιούν απαγορευµένα αλιευτικά εργαλεία, κατά
παράβαση των Κανονισµών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

5) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ωραιοκάστρου
Νοµού Θεσσαλονίκης επισηµαίνει την αναγκαιότητα για άµεση
διευθέτηση του προβλήµατος της µεταφοράς των µαθητών του
Δήµου Ωραιοκάστρου.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε σκανδα-
λώδη µίσθωση του λιγνιτωρυχείου της Βεύης.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εκπαιδευτικοί σε διαθεσιµό-
τητα στην Περιφέρεια Κρήτης διαµαρτύρονται για την κατάρ-
γηση των ειδικοτήτων τους στην δευτεροβάθµια  εκπαίδευση και
προτείνουν την λειτουργία τοµέων-ειδικοτήτων στην τυπική δευ-
τεροβάθµια εκπαίδευση και την επαναφορά τους στις οργανικές
τους θέσεις.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών- Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου  αιτείται την
επίλυση  θέµατος που αφορά τη µη επιστροφή φόρου από τις
τράπεζες στους φορολογούµενους και διαµαρτύρεται για την µη
χορήγηση της έκπτωσηςτου 5% στην εφάπαξ καταβολή του
φόρου.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανε-
παρκή χρηµατοδότηση του Γενικού Κρατικού Νοσοκοµείου
Νίκαιας και στον κίνδυνο να κλείσει.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος  Βιάννου
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την κάλυψη των κενών θέσεων στα
σχολεία του Δήµου Βιάννου.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε στοιχεία που
δεν προέκυψαν στη σχέση µελών της Χρυσής Αυγής  µε στελέχη
του Λιµενικού.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πραγµα-
τοποίηση χηµειοθεραπειών σε απλούς θαλάµους ή διαδρόµους
του  Ευαγγελισµού µε αποτέλεσµα τη δηµιουργία σοβαρών προ-
βληµάτων υγείας στους εργαζοµένους. 

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Προστασίας Κα-
ταναλωτών Κρήτης  διαµαρτύρεται για τις χιλιάδες παραβάσεις
από τις τράπεζες σε βάρος των δανειοληπτών.
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14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε δηµο-
σίευµα της εφηµερίδας Ελευθεροτυπία µε θέµα Πιάσατε την
Ιωάννα: Ντροπή!

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Στέφανος Γ. Μίλλερ, Οµότι-
µος Καθηγητής του Πανεπιστηµίου της Καλιφόρνιας και
Οµότιµος Διευθυντής Ανασκαφών Νεµέας επισηµαίνει την αδυ-
ναµία φύλαξης του αρχαιολογικού χώρου και του Μουσείου της
Νεµέας  από τριεις φύλακες, µε συνέπεια οι επισκέπτες να τα
βρίσκουν πλέον κλειστά. 

16) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του Δηµοτικού Σχολείου και του Γυµνασίου του Δήµου Διρφύων-
Μεσσαπίων διαµαρτύρεται για την µη οργανωµένη παροχή µε-
ταφοράς των µαθητών των χωριών του Δήµου Διρφύων-
Μεσσαπίων στο σχολείο τους.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε  καµπά-
νια που σκοπεύει να λανσάρει ο ΕΟΠΥΥ, προκειµένου να αυξηθεί
η χρήση γενοσήµων φαρµάκων από το 20% στο 60%.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ολο-
κλήρωση της αποκρατικοποίησης του ΟΠΑΠ  από µετόχους,
ένας εκ των οποίων συµµετέχει σε διάφορες εταιρείες, οι οποίες
χρωστούν πολλά εκατοµµύρια ευρώ στο ελληνικό δηµόσιο.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
ελέγχους που διεξήγαγε η διοίκηση της ΠΝΟ στους ναυτεργάτες
της γραµµής Πάτρα-ιταλία και προέβη σε καταγγελία  της συνε-
χώς εντεινόµενης τροµοκρατίας της εργοδοσίας στα πληρώ-
µατα.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην καθυστέρηση λήψης των χρηµατικών επιδοµάτων στους νε-
φροπαθείς για τα οδοιπορικά τους έξοδα.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα που έχει προκύψει µε το σχέδιο για την ανάπλαση στην
περιοχή της Γούβας.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών διαµαρτύρεται για τη φοίτηση
σε κέντρα ξένων γλωσσών, νηπίων όταν το Παιδαγωγικό Ινστι-
τούτο έχει αποφανθεί, ότι στα κέντρα αυτά δεν υπάρχουν οι κα-
τάλληλες προϋποθέσεις  από άποψη κτηριακή και διδακτικού
προσωπικού.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία  Συλλόγων Ειδικού
και Εργαστηριακού Διδακτικού Προσωπικού αιτείται την εισα-
γωγή τροπολογιών στο νοµοσχέδιο �Αναδιάρθρωση της Δευτε-
ροβάθµιας Εκπαίδευσης και λοιπές διατάξεις αρµοδιότητας του
Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων.

24) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  o Δήµαρχος Μετσόβου Νοµού Ιωαν-
νίνων αιτείται επιπλέον χρηµατοδότηση για την αγορά
πετρελαίου θέρµανσης, προκειµένου να λειτουργήσουν χωρίς
προβλήµατα οι σχολικές µονάδες του Δήµου Μετσόβου.

25) Η Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλ-

λήλων Ιωαννίνων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στα
ανεξόφλητα οδοιπορικά αστυνοµικών στο πλαίσιο των επιχειρή-
σεων «Ξένιος Ζευς» και «Ασπίδα».

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Λειτουργών
Μέσης Εκπαίδευσης εκφράζει την διαµαρτυρία της για τον απο-
κλεισµό µαθητών επαγγελµατικών λυκείων και σχολών από τη
δυνατότητα επιλογής του τοµέα υγείας και πρόνοιας.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εκπαιδευτικοί κάτοχοι
2ου και 3ου πτυχίου Πανεπιστηµιακής Εκπαίδευσης  διαµαρτύ-
ρονται που έχουν τεθεί σε διαθεσιµότητα και ζητούν να αξιολο-
γηθούν και να καλύψουν κενά που υπάρχουν σε εκπαιδευτικό
προσωπικό.

28) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας επισηµαίνει σοβαρά λειτουργικά προβλή-
µατα στο Κέντρο Υγείας Ανδρίτσαινας, λόγω συρρίκνωσης των
εφηµεριών µε συνέπεια να χάσουν τη ζωή τους συµπολίτες µας. 

29) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων είκοσι επτά µαθητών
νηπιαγωγείου Δικαίων Τριγώνου Έβρου διαµαρτύρεται για την
έλλειψη εκπαιδευτικού προσωπικού στο ακριτικό νηπιαγωγείο.

30) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Ένωση Δήµων Νοτίου
Αιγαίου διαµαρτύρεται για την ελλιπή υγειονοµική κάλυψη των
νησιών της Περιφέρειας Νότιου Αιγαίου.

31) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η ΔΑΚΕ Λάρκο διαµαρτύρεται για
σενάρια σχετικά µε συρρίκνωση ή κλείσιµο της εταιρείας.

32) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Κωνσταντινουπολιτών
εκφράζει τη διαµαρτυρία του σχετικά µε την απαγόρευση του
Υπουργείου Πολιτισµού της Τουρκίας της τέλεσης της Θείας Λει-
τουργίας και της ενθρόνισης του Μητροπολίτη κ. Αθηναγόρα
στον ιστορικό Ναό των Παµµεγίστων Ταξιαρχών Κυδωνιών.

33) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
εξαίρεση των ατόµων µε αναπηρία από τον ενιαίο φόρο ακινή-
των.

34) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι εκπαιδευ-
τικοί σε διαθεσιµότητα στην Περιφέρεια Κρήτης αιτούνται την
απορρόφησή τους σε µόνιµες οργανικές εκπαιδευτικές και διοι-
κητικές θέσεις δοµών εκπαίδευσης του ΥΠΑΙΘ.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά  σε ελλιπή
έλεγχο υπέρβαρων φορτηγών στο λιµάνι της Πάτρας λόγω
ύπαρξης µόνο µιας γεφυροπλάστιγγας.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ενίσχυση και
αναβάθµιση πολυϊατρείου στο Δήµο Ζωγράφου που δεν υπάρχει,
από τον Υπουργό Υγείας.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την πώληση του
Καστέλο στην Κέρκυρα  ως αγροτεµάχιο, ενώ είχε χαρακτηρισθεί
ως µνηµείο. 

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Φλωράς παραθέτει
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τις προτάσεις του σχετικά µε διατάξεις  για την αποσυµφόρηση
των δικαστηρίων.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι φοιτητές της Σχολής
Ανθρωπιστικών Σπουδών του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου
διαµαρτύρονται για την µεταφορά της έδρας των Οµαδικών Συµ-
βουλευτικών Συναντήσεων από τις Άνω Αρχάνες Ηρακλείου στον
Πλατανιά Χανίων. 

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ο Σύλλογος
Γονέων και Κηδεµόνων Παιδικών Σταθµών του Δήµου Αγ. Νικο-
λάου εκφράζει την ανησυχία του για το µέλλον  των παιδικών
σταθµών λόγω έλλειψης προσωπικού.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Λειτουργών
Μέσης Εκπαίδευσης Ηρακλείου Κρήτης διαµαρτύρεται για την
υπερβολική αύξηση των µαθητών ανά τµήµα στα γυµνάσια και
στα γενικά λύκεια.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο οι εργαζόµε-
νοι από την εταιρεία «sprider stores» αιτούνται την καταβολή των
δεδουλευµένων τους.

43) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το  Γυµνάσιο Νιγρίτας της Διεύθυν-
σης Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Σερρών αιτείται  τη δωρεάν
µεταφορά σαράντα τεσσάρων µαθητών, οι οποίοι µετακινούνται
στη διαδροµή Τερτινή-Νιγρίτα,  που είναι µικρότερη των δυόµισι
χιλιοµέτρων.

44) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του Εργαστηρίου Ειδικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης και Κα-
τάρτισης αιτείται την επίλυση προβληµάτων λειτουργίας του Ερ-
γαστηρίου Ειδικής Εκπαίδευσης Νοµού Σερρών και καταθέτει τις
προτάσεις του για την εύρυθµη λειτουργία του.

45) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και κ. ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ και Β’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ, κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Ένωση Παλιννoστούντων Έβρου εκφράζει  την αντίθεσή
της για την εφαρµογή του ν. 4093/2012 µε τον οποίο διακόπτον-
ται οι συντάξεις του ΟΓΑ, ύψους 340 ευρώ, που δίνονταν στους
υπερήλικους Έλληνες παλιννοστούντες.

46) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ
και Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων
Νοµού  Έβρου «Η ΕΝΟΤΗΤΑ» επισηµαίνει την ανάγκη να  χορη-
γηθεί άµεσα έκτακτη οικονοµική ενίσχυση στους κτηνοτρόφους
της περιοχής για την αντιµετώπιση της ευλογιάς.

47) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-

φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και  Κηδεµόνων του 3ου
Γενικού Λυκείου Γιαννιτσών αιτείται την δωρεάν µεταφορά µα-
θητών, διότι το σχολείο ευρίσκεται εκτός του αστικού ιστού της
πόλης, στα όρια του οικισµού Πενταπλατάνου.

48) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υγειονοµικών Υπαλλή-
λων ΕΟΠΥΥ Σερρών. διαµαρτύρεται για το κλείσιµο των µονάδων
Υγείας (πρώην Πολυϊατρεία ΙΚΑ).

49) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Κωνσταντινουπο-
λιτών   εκφράζει τη διαµαρτυρία του σχετικά µε την απαγόρευση
του Υπουργείου Πολιτισµού της Τουρκίας της τέλεσης της Θείας
Λειτουργίας και της ενθρόνισης του Μητροπολίτη κ. Αθηναγόρα
στον ιστορικό Ναό των Παµµεγίστων Ταξιαρχών Κυδωνίων.

50) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μετσόβου αιτείται επιπλέον
χρηµατοδότηση για την αγορά πετρελαίου θέρµανσης, προκει-
µένου να λειτουργήσουν χωρίς προβλήµατα οι σχολικές µονάδες
του Δήµου Μετσόβου.

51) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μετσόβου αιτείται
επιπλέον χρηµατοδότηση για την αγορά πετρελαίου θέρµανσης,
προκειµένου να λειτουργήσουν χωρίς προβλήµατα οι σχολικές
µονάδες του Δήµου Μετσόβου.

52) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εφοριακών Νοµού Σερ-
ρών  αιτείται τη στέγαση της ΔΟΥ Σερρών σε δηµόσιο κτήριο και
µόνο σε περίπτωση αποκλεισµού αυτού  να προβούν σε αναζή-
τηση µίσθωσης ακινήτου.

53) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μαντουδίου-Λίµνης-
Αγίας Άννας Νοµού  Ευβοίας αιτείται την ουσιαστική βοήθεια
στους καλλιεργητές ελιάς και τοµάτας λόγω ολικής καταστρο-
φής της παραγωγής τους για το 2013.

54) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Στήριξης Ατόµων µε
Αναπηρίες και Ατόµων µε Ειδικές Εκπαιδευτικές Ανάγκες Κυκλά-
δων εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την ελλιπή υλικοτεχνική
υποδοµή, καθώς επίσης και για την έλλειψη απαραίτητου εκπαι-
δευτικού προσωπικού, σε βαθµό που καθιστά προβληµατική την
Ειδική Αγωγή στις Κυκλάδες.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 281/29-07-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Ξανθού Ανδρέα, Δερµιτζάκη Κωνσταντίνου, Διακάκη Μαρίας,
Κριτσωτάκη Μιχαήλ και Σταθάκη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 30/002/6688/02-09-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 389/31-07-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπαρµπαρούση Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 74422/

02-09-2013 έγγραφο  από την Υφυπουργό Υγείας η ακόλουθη
απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 505/02-08-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ζησιµόπουλου Πολύβιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β -1410/02-09-

2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 661/20-08-2013 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Φούντα Νίκης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1950 β/2-9-2013  έγγραφο

από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 12421/01-07-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1808 Β /02-

09-2013  έγγραφο  από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 12529/03-07-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Κωνσταντινίδη Θεοδοσίου και Γερασιµίδου Ελένης δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. ΓΠ 65860/02-09-2013 έγγραφο  από την Υφυ-
πουργό Υγείας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 73/7-10-2013 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης
των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Χρυσούλας-Μαρίας Γιαταγάνα
προς τους Υπουργούς Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, σχετικά µε την ανάγκη να θωρακιστεί η ανεξαρ-
τησία της δικαιοσύνης. 

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Τα πρόσφατα γεγονότα της συλλήψεως του Γενικού Γραµµα-

τέα και Βουλευτών της Χρυσής Αυγής µε τη διαδικασία του αυ-
τόφωρου και η παραποµπή τους στη δικαιοσύνη έχουν ανοίξει
ένα τεράστιο πρόβληµα στην κοινή γνώµη ως προς τη θέση και
τη λειτουργία της δικαιοσύνης. 

Δυστυχώς, κάποια από τα µεγάλα κανάλια -στα οποία χαρίστη-
καν αυτήν τη στιγµή οι άδειες λειτουργίας τους, όταν στενάζει ο
ελληνικός λαός, χαρίστηκαν και πάλι- και κάποια «παπαγαλάκια»
που είναι γνωστά σε όλους µας - ακριβοπληρωµένα και αυτά-
στράφηκαν εναντίον των δικαστών και των εισαγγελέων που χει-
ρίστηκαν αυτήν την υπόθεση και τους κατηγόρησαν. Ευτυχώς, η
Πρόεδρος της Ένωσης Δικαστών και Εισαγγελέων βγήκε και
υπεραµύνθηκε των εισαγγελέων και των ανακριτών που χειρίστη-
καν την υπόθεση αυτή και είπε πόσο σωστά έκαναν τη δουλειά
τους. 

Όµως, η δικαιοσύνη πρέπει να θωρακιστεί και, φυσικά, δεν
µπορείτε να τη θωρακίσετε κάνοντας λογοκρισία. Μπορεί να λη-
φθούν, βέβαια, πολλά άλλα µέτρα προς αυτήν την κατεύθυνση.
Πρέπει, λοιπόν, να θωρακιστεί, δίνοντάς της τα υλικά αυτά που
χρειάζεται, για να λειτουργήσει ως ανεξάρτητη δικαιοσύνη και
ως εξουσία ισότιµη µε τις άλλες δύο εξουσίες. 

Κύριε Υπουργέ, εκκρεµούν δύο δικές µου ερωτήσεις µε τις
οποίες, ήδη, έχω ζητήσει προ πολλού να δοθούν, στο πλαίσιο της
µετακίνησης που γίνεται από διάφορες υπηρεσίες, γραµµατείς
στην Εισαγγελία Εφετών Θεσσαλονίκης και στο Εφετείο Θεσσα-
λονίκης. Δεν έχουν γραµµατείς να κάνουν τη δουλειά τους.  

Βεβαίως, µε την παρούσα ερώτησή µου κατέθεσα  πρόταση
συγκεκριµένη να λειτουργήσουν, επιτέλους, ποινικά τµήµατα,
έστω σε πρώτη φάση σε επίπεδο εφετείων. Όµως, για να λει-
τουργήσουν αυτά τα τµήµατα –είναι πάγιο αίτηµα όλων  των δι-
καστών και εισαγγελέων- θα πρέπει να τα θωρακίσετε, δηλαδή,
να τους δώσετε κάποιους τεχνικούς συµβούλους αντί να απο-
λύετε.  Δεν αναφέροµαι σε εσάς προσωπικά, κύριε Υπουργέ. Ξέ-
ρετε  τον σεβασµό και την εκτίµηση που σας έχω. Γι’ αυτό
κάλεσα και τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης. Αντί να
απολύονται -και µάλιστα οριζόντια- χωρίς να έχουν εκτιµηθεί και
αξιολογηθεί άκρως σωστοί και παραγωγικοί δηµόσιοι υπάλληλοι
και έχοντες όλα τα προσόντα, να µετακινηθούν σε αυτές τις υπη-
ρεσίες εξειδικευµένοι υπάλληλοι, υπάλληλοι που έχουν και τα
προσόντα και την εµπειρία, ώστε να στελεχώσουν αυτά τα ποι-
νικά τµήµατα µε τις απαραίτητες γνώσεις. 

Διότι, κύριε Υπουργέ, εκκρεµούν  από χρόνια  και άλλες υπο-
θέσεις, πολύ µεγάλες υποθέσεις.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Στη δευτερο-
λογία σας, κυρία  συνάδελφε.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ–ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε. 
Πρόκειται για πολύ µεγάλες υποθέσεις, όπως της ΕΛΣΤΑΤ και

των CDS. Χρόνια εκκρεµούν. Επ’ αυτών έχουν επιληφθεί οι οικο-
νοµικοί εισαγγελείς και είτε έχουν ασκήσει διώξεις, οι οποίες δεν
έχουν προχωρήσει –εννοώ ότι δεν έχουν φθάσει στο τέλος τους-
ή βρίσκονται στο στάδιο της προκαταρκτικής τουλάχιστον δύο
χρόνια. 

Ξέρετε ότι κατηγορείται η δικαιοσύνη ότι δεν τις προχωρεί.
Όµως, στη  δικαιοσύνη, κύριε Υπουργέ, πρέπει να δώσετε τα
µέσα, για να προχωρήσει.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Γιαταγάνα. Συνεχίζετε στη δευτερολογία σας. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ–ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Στη δευτερολογία µου θα
πω τα υπόλοιπα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Στην επίκαιρη
ερώτηση της κ. Γιαταγάνα θα απαντήσει ο Υπουργός Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Χαράλαµπος
Αθανασίου. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε. 

Να ευχαριστήσω τη νυν και πρώην συνάδελφο κ. Γιαταγάνα,
γιατί πάντοτε –και ως εισαγγελική λειτουργός που ήταν- έδειχνε
ευαισθησία στα θέµατα δικαιοσύνης και ειδικότερα στην αποτε-
λεσµατική και ταχεία απονοµή της. Συνεπώς, η ερώτησή της είναι
πράγµατι επίκαιρη. 

Πριν απαντήσω στα κυρίως θέµατα, πρέπει να πω ότι και εγώ
συµφωνώ ότι για τα τελευταία γεγονότα τα Μέσα Μαζικής Ενη-
µέρωσης το παράκαναν και ότι χωρίς να έχουν γνώση της δικο-
γραφίας έλεγαν διάφορα, Δυστυχώς, και εκπρόσωποι του
Κοινοβουλίου έλεγαν διάφορα, χωρίς να ξέρουν τα δεδοµένα της
δικογραφίας, ερµηνεύοντας κατά το δοκούν τις ποινικές διατά-
ξεις, χωρίς να µπαίνουν στον κόπο να δουν ποιες είναι οι διαφο-
ρές των διατάξεων από άρθρο σε άρθρο και από παράγραφο σε
παράγραφο, µετατρέποντας σε show το ζήτηµα αυτό, ενώ δεν
θα έπρεπε. 

Εν πάση περιπτώσει, πρέπει να τονίσω ότι η δικαιοσύνη κινή-
θηκε στο ζήτηµα των κατηγορουµένων της Χρυσής Αυγής µε τα-
χύτητα και νηφαλιότητα. Το τονίζω ιδιαίτερα. Αυτήν τη στιγµή τα
όπλα τα οποία έχει δεν είναι τα όπλα αυτών που χρησιµοποίησαν
κατά της δηµοκρατίας, αλλά είναι τα όπλα που το δηµοκρατικό
σύστηµα της χώρας µας δίνει στη δικαιοσύνη και µε αυτά τα
όπλα θα  αντιµετωπιστεί οποιαδήποτε πράξη βίας. 

Όσον αφορά στα ζητήµατα αυτά, πράγµατι η δικαιοσύνη στη
χώρα µας, ενώ είναι ποιοτικά σε υψηλό επίπεδο –πράγµα που
αναγνωρίζεται από το ευρωπαϊκό νοµικό γίγνεσθαι- από από-
ψεως ταχύτητας υπολειτουργεί. 

Είναι µία αλήθεια την οποία δεν πρέπει να κρύβουµε. Όσον
αφορά την ταχύτητα, υστερούµε πάρα πολύ. Αυτό έχει ως απο-
τέλεσµα τρεις παρενέργειες: Πρώτον, ο λαός µας να παίρνει
αργά υποθέσεις, δεύτερον, να καταδικαζόµαστε από το Δικαστή-
ριο Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων για καθυστέρηση απονοµής δι-
καιοσύνης, όχι όµως για την ποιότητά της ούτε για παραβίαση
ανθρωπίνων δικαιωµάτων και τρίτον, ότι αποθαρρύνονται οι
επενδύσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Δεν θα δευτερολογήσω, κυρία Πρόεδρε. Θα µιλήσω για όλα
τώρα. 

Ήδη το Υπουργείο Δικαιοσύνης έχει πάρει πρωτοβουλίες από
την πρώτη στιγµή που είχα την τιµή να αναλάβω την ευθύνη του.
Προχωρήσαµε στα ασφαλιστικά µέτρα για τις εργατικές διαφο-
ρές, για να τελειώσει αυτή η εκκρεµότητα. Ήδη είναι έτοιµος ο
νέος Κώδικας Πολιτικής Δικονοµίας και επεξεργάζονται κώδικες
τροποποίησης των κωδίκων, του Ποινικού Κώδικα και του Κώδικα
Ποινικής Δικονοµίας, προς την κατεύθυνση της επιτάχυνσης των
δικών.

Ως προς το θέµα αυτό των ποινικών τµηµάτων, πολύ σωστά το
παρατηρήσατε. Εν όψει του ότι έχουµε πάρα πολλές υποθέσεις
ποινικές και σοβαρές, που βρισκόµαστε στα όρια της παραγρα-
φής, σκεφτόµαστε να συγκροτήσουµε ειδικά ποινικά τµήµατα στο
Εφετείο Αθηνών και Θεσσαλονίκης, κατ’ αρχάς, ως πιλότους -και
θα δούµε και στα άλλα δικαστήρια- ούτως ώστε να έχουµε µία
επιτάχυνση. 

Ήδη ζήτησα και ενεκρίθησαν νέες θέσεις εφετών, για να στε-
λεχώσουν τα εφετεία, αλλά όπως ξέρετε, η Σχολή Δικαστών θα
καθυστερήσει να τους βγάλει. Πρέπει να περάσουν από τη Σχολή
Δικαστών, που ο χρόνος είναι δεκαοκτώ µήνες. Αλλά µε µία τρο-
πολογία που θα καταθέσω τις προσεχείς ηµέρες, θα περιορί-
σουµε το χρόνο σε ένα έτος.

Από την άλλη πλευρά, υστερούµε στις εναλλακτικές µορφές
απονοµής της δικαιοσύνης που έχουν άλλες ευρωπαϊκές χώρες.
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Γι’ αυτό προωθούµε τον εξώδικο συµβιβασµό και τη διαµεσολά-
βηση, ένα θεσµό καινούργιο, που τον έχει ξεκινήσει ο προ-προ-
ηγούµενος Υπουργός, ο κ. Παπαϊωάννου, τον προχώρησε και ο
κ. Ρουπακιώτης κι εµείς τώρα µε γοργούς ρυθµούς. Είναι ένα
µέτρο σωστό και πρέπει να προχωρήσει, ούτως ώστε να αφοµοι-
ώσει τη διαµεσολάβηση ο νοµικός κόσµος κατ’ αρχάς και ο λαός
στη συνέχεια.

Το θέµα των γραµµατέων είναι τεράστιο. Πιστεύουµε ότι τα
κενά είναι πάρα πολύ µεγάλα. Αυτήν τη στιγµή έχουµε πάνω από
οκτακόσια κενά. Με την κινητικότητα ελπίζουµε, έχουµε τη δια-
βεβαίωση, ύστερα από αίτηµά µας προς τον Υπουργό Μεταρ-
ρύθµισης, ότι θα ικανοποιηθεί. Θα πάρουµε περίπου οκτακό-
σιους γραµµατείς, που θα στελεχώσουν τα δικαστήρια για τις
ανάγκες τους, ειδικά τα µεγάλα δικαστήρια, όπως σ’ αυτά ανα-
φερθήκατε, τα Εφετεία Αθηνών, Θεσσαλονίκης, Πειραιά και τα
αντίστοιχα Πρωτοδικεία, αλλά και όπου υπάρχουν κενά. Ελπίζω
µε τις οκτακόσιες θέσεις αυτές να καλυφθούν τα κενά και να
βοηθήσουµε στην πραγµατοποίηση επιτάχυνσης της δικαιοσύ-
νης. Είναι θέµα χρόνου. 

Βεβαίως δεν εξαρτάται µόνο από εµάς. Πιέζουµε προς την κα-
τεύθυνση του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης να επι-
σπεύσει τις διαδικασίες και νοµίζω ότι είναι θέµα χρόνου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρία Γιαταγάνα, µπορείτε να δευτερολογήσετε.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι ιδι-

αίτερα, γιατί στην Αίθουσα αυτή επιτέλους, επειδή είστε και
πρώην λειτουργός, γνωστός λειτουργός της δικαιοσύνης για τις
θέσεις του, υπεραµυνθήκατε του έργου των ανακριτών και των
εισαγγελέων που χειρίστηκαν την υπόθεση της οργάνωσης 17
Νοέµβρη, διότι και στην Αίθουσα αυτή ακούστηκαν σχόλια που
δεν θέλω να…

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Να σας διακόψω. Κά-
νουν πολύ καλά τη δουλειά τους.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κάνουν εξαίρετα τη δουλειά
τους.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Και αυτά τα σόου που
γίνονται και από εκπροσώπους του Τύπου πρέπει να σταµατή-
σουν.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Πρέπει να σταµατήσουν.
Ακριβώς αυτό διατύπωσα κι εγώ µε την επίκαιρη ερώτησή µου. 

Μάλιστα αυτά τα σόου περιλαµβάνουν και µία άλλη µερίδα:
Είναι οι αστυνοµικοί, είναι η αστυνοµία. Τα σόου έχουν περιλάβει
και εξισώνουν όλους τους αστυνοµικούς µε κάποιους πέντε-
δέκα, οι οποίοι είχαν εγκληµατική δραστηριότητα. Αυτοί παρα-
πέµπονται στη δικαιοσύνη και θα ερευνηθούν. 

Δεν είναι δυνατόν αυτά τα σόου να περιλαµβάνουν µία ολό-
κληρη τάξη εργαζοµένων, όπως είναι οι αστυνοµικοί και να τους
δίνουν µοµφή. Δεν είναι δυνατόν άνθρωποι οι οποίοι παίρνουν
700 ευρώ και έχουν ένα σωρό ελλείψεις κι αυτοί –τη βενζίνη για
τις µηχανές τους και τα αυτοκίνητά τους την πληρώνουν από την
τσέπη τους- να δέχονται αυτήν τη µοµφή.

Και ξέρετε; Δεν είναι µόνο η µοµφή που δέχεται µία µερίδα ερ-
γαζοµένων, όπως είναι οι υπηρετούντες στην Αστυνοµία µας, η
οποία είναι τελείως άδικη, γιατί έχει θύµατα αυτή η µερίδα, αυτή
η τάξη των εργαζοµένων υπ’ αυτές τις συνθήκες που προανέ-
φερα.

Γίνεται όµως και το άλλο κακό: Απαξιώνεται στην κοινή γνώµη,
απαξιώνεται στα µάτια του λαού η Αστυνοµία, όπως και η δικαιο-
σύνη, µε αποτέλεσµα να µη στρέφεται ο λαός, όπως πρέπει,
στους φυσικούς, αν θέλετε, υπερασπιστές του,  σε αυτούς που
θα φροντίσουν για τα συγκεκριµένα θέµατά τους. Πρέπει λοιπόν,
να ληφθούν µέτρα και προς αυτήν την κατεύθυνση. Εγώ δηλαδή,
θα ήθελα από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη να υπεραµυνθεί αυτής της τάξεως και να λειτουργήσει η
Διεύθυνση Εσωτερικών Υποθέσεων, ώστε να διαπιστώσει ποιοι
είναι αυτοί που έχουν παρανοµήσει και να παραπεµφθούν στη
δικαιοσύνη. 

Επίσης χαίροµαι ιδιαίτερα, γιατί ανακοινώσατε σ’ αυτήν την Αί-

θουσα, κύριε Υπουργέ, ότι θα λειτουργήσουν ποινικά τµήµατα,
έστω και πιλοτικά, στο επίπεδο του Εφετείου Θεσσαλονίκης και
Αθηνών. Βέβαια αυτό πρέπει να επεκταθεί -είναι αντιληπτό, το
ξέρετε, είναι πάγιο αίτηµα- ώστε να δηµιουργηθούν και στον
πρώτο βαθµό δικαιοσύνης ποινικά τµήµατα.

Επίσης χαίροµαι που µου απαντήσατε ότι έχετε ζητήσει από
τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης να µετακινήσει, στο
πλαίσιο αυτής της κινητικότητας, τουλάχιστον οκτακόσιους
γραµµατείς, γιατί υπάρχει τεράστια έλλειψη. Όµως δεν έχει
απαντηθεί η ερώτησή µου για το τι θα γίνουν όσοι από τους
γραµµατείς –και είναι λίγοι, καµµιά εικοσαριά- που µένουν απ’
έξω. Είχαν λάβει µέρος σε γραπτό διαγωνισµό του ΑΣΕΠ, πέρα-
σαν και δεν έχουν ακόµα προσληφθεί, ενώ θα έπρεπε να έχουν
προσληφθεί προ πολλού, τη στιγµή που υπάρχει τέτοια έλλειψη
σ’ αυτόν τον τοµέα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Γιαταγάνα.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Λίγο ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,

όµως, έχετε ξεπεράσει το χρόνο σας. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Επίσης, κύριε Υπουργέ, απο-

φύγατε να µου απαντήσετε για το τι θα γίνει µε αυτές τις µεγάλες
υποθέσεις, όπως είναι της ΕΛΣΤΑΤ και των CBS, οι οποίες απαι-
τούν εξειδικευµένες γνώσεις. Γι’ αυτό χωλαίνουν, γι’ αυτό καρ-
κινοβατούν, κατά την άποψή µου. Οι οικονοµικοί εισαγγελείς,
που είχαν τη δυνατότητα να διερευνήσουν, να ασκήσουν διώξεις
και να τις παραπέµψουν σε προκαταρκτική εξέταση, έκαναν
σωστά τη δουλειά τους. Αλλά καρκινοβατούν. Εγώ τους σέβοµαι
και τους υπολήπτοµαι. Είναι µάλιστα και της δικής µου σειράς
και τους γνωρίζω προσωπικά. Πρόκειται για εξαιρετικούς εισαγ-
γελείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Γιαταγάνα. Έχετε καλύψει το χρόνο σας. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τι µε παρακα-

λείτε; Ο χρόνος είναι συγκεκριµένος. Σας παρακαλώ, κλείστε.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Αυτά είναι θέµατα …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Να τα λέγατε

στην ώρα σας όµως. Στο χρόνο σας.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Τι να κάνουµε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πώς τι να κά-

νουµε; Όταν βάζουµε χρόνο, βάζουµε χρόνο. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Σε άλλους, κυρία Πρόεδρε,

δεν φέρνετε τέτοιες αντιρρήσεις. Αφήστε µε µισό λεπτό ακόµα
και τελείωσα.

Σε αυτά τα θέµατα, κύριε Υπουργέ, οφείλετε να απαντήσετε.
Δεν τους δίνετε τα εργαλεία. Εγώ ζήτησα να µετατεθούν σε αυτά
τα τµήµατα υπάλληλοι µε εξειδικευµένες γνώσεις, για να τους
βοηθήσουν στο έργο τους, γιατί µε το να συγκροτούµε ποινικά
τµήµατα, χωρίς να έχουν τεχνικούς συµβούλους, πάλι στο ίδιο
επίπεδο θα µείνουµε. 

Ο ελληνικός λαός έχει απαιτήσεις γι’ αυτά τα θέµατα, γιατί
είναι τεράστια. Και καρκινοβατούν. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Επανέρχοµαι και λέω ότι αυτή ήταν και η θέληση του Πρωθυ-
πουργού για την υπόθεση της Χρυσής Αυγής: ταχεία διεκπεραί-
ωση. Τόνισε ο Πρωθυπουργός και στους αρµόδιους Υπουργούς,
αλλά και δηµόσια, ότι είναι ευκαιρία να δικαιωθούν οι θεσµοί του
κράτους δικαίου. Και αυτό γίνεται. 

Όσον αφορά τώρα το θέµα των εξειδικευµένων γραµµατέων,
πράγµατι συγκαταλέγεται στις συζητήσεις που κάνουµε µε το
Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης. Έχουµε έρθει σε επαφή
µε τους προϊσταµένους των δικαστηρίων, ούτως ώστε µε την κι-
νητικότητα, να πάρουµε και ειδικούς γραµµατείς και εξειδικευ-
µένο προσωπικό, για να στελεχώσουµε τις υπηρεσίες.

Όσον αφορά τις άλλες σπουδαίες υποθέσεις, που απασχο-
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λούν την κοινή γνώµη, έχουµε παρακαλέσει –γιατί δεν µπορούµε
να παρέµβουµε- τους προϊσταµένους των δικαστηρίων και των
εισαγγελιών να εισηγηθούν στους χειριστές των υποθέσεων
αυτών, ώστε να επισπεύσουν.

Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα διακόψουµε για λίγο τη συ-
ζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων, για να ψηφιστούν οι τροπο-
ποιήσεις των διατάξεων του Κανονισµού της Βουλής.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συµπληρωµατική

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ
ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και ψήφιση, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
76 του Συντάγµατος και του άρθρου 118 του Κανονισµού της
Βουλής, της πρότασης του Προέδρου της Βουλής «Για την τρο-
ποποίηση διατάξεων του Κανονισµού της Βουλής (Μέρος Β’,
ΦΕΚ 51 Α’/10.4.1997), όπως ισχύει».

Η συζήτηση γίνεται µε τη διαδικασία του άρθρου 108 παρά-
γραφος 1 του Κανονισµού της Βουλής.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να πάρει τον λόγο; Κανείς.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προτάσεως του

Προέδρου της Βουλής: «Για την τροποποίηση των διατάξεων του
Κανονισµού  της Βουλής (Μέρος Β’, ΦΕΚ 51 Α’/10.4.1997), όπως
ισχύει».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η πρόταση επί της αρχής;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η

πρόταση του Προέδρου της Βουλής έγινε δεκτή επί της αρχής
οµοφώνως.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση επί των άρθρων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 1 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 2 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 3 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 4 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 5 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 της πρότασης

ως έχει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 6 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 7 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 8 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 9 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 10 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 11 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 της πρότασης

ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 12 της πρότασης έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο της

πρότασης;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό οµοφώνως.
Συνεπώς, η πρόταση του Προέδρου της Βουλής «Για την τρο-

ποποίηση διατάξεων του Κανονισµού της Βουλής (Μέρος Β’,
ΦΕΚ 51Α’/10.4.1997, όπως ισχύει)» έγινε δεκτή επί της αρχής και
επί των άρθρων οµοφώνως.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η πρόταση και στο σύνολο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η πρόταση

έγινε δεκτή και στο σύνολο οµοφώνως.
Συνεπώς, η πρόταση του Προέδρου της Βουλής «Για την τρο-

ποποίηση διατάξεων του Κανονισµού της Βουλής (Μέρος Β’,
ΦΕΚ 51 Α’/10.4.1997, όπως ισχύει)» έγινε δεκτή οµοφώνως επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’

Άρθρο 1
Κοινοβουλευτική Διαφάνεια

Μετά το άρθρο 164Ε προστίθεται νέο άρθρο 164ΣΤ, που έχει
ως εξής: 

«Άρθρο 164ΣΤ
1. Σε ειδική ενότητα ή κατηγορία της Διαδικτυακής Πύλης της

Βουλής των Ελλήνων, και υπό τον τίτλο «Κοινοβουλευτική Δια-
φάνεια», αναρτώνται:

α) πράξεις κανονιστικού χαρακτήρα του Προέδρου ή του Γε-
νικού Γραµµατέα της Βουλής των Ελλήνων,

β) εγκύκλιοι για την εφαρµογή της νοµοθεσίας, που εκδίδει ο
Πρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων ή ο Γενικός Γραµµατέας της
Βουλής των Ελλήνων, 

γ) ο προϋπολογισµός εξόδων, ο ισολογισµός - απολογισµός
της Βουλής των Ελλήνων, µετά την έγκρισή τους από την Ολο-
µέλεια της Βουλής, καθώς και τριµηνιαίοι πίνακες εκτέλεσης του
προϋπολογισµού της Βουλής, και πίνακες στοχοθεσίας και επί-
τευξης ή απόκλισης στόχων,

δ) πράξεις διορισµού, αποδοχής παραίτησης, αντικατάστασης
ή παύσης µελών συλλογικών ή µονοπρόσωπων οργάνων της
Βουλής, 

ε) πράξεις σύστασης Κοινοβουλευτικών Επιτροπών της Βου-
λής,

στ) πράξεις συγκρότησης επιτροπών, οµάδων εργασίας, οµά-
δων έργου και συναφών οργάνων της Βουλής, ανεξαρτήτως, αν
τα µέλη τους αµείβονται ή όχι, 

ζ) πράξεις καθορισµού των αµοιβών και αποζηµιώσεων µελών
επιτροπών, οµάδων εργασίας, οµάδων έργου και συναφών ορ-
γάνων της Βουλής,

η) πίνακες επιτυχόντων, διοριστέων και επιλαχόντων των προ-
κηρύξεων πρόσληψης προσωπικού στη Βουλή, 

θ) πίνακες µε τον αριθµό του προσωπικού της Βουλής, ανά κα-
τηγορία, και τον αριθµό των επιστηµονικών συνεργατών των
Βουλευτών της Βουλής των Ελλήνων και των Ελλήνων Βουλευ-
τών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, επικαιροποιηµένοι ανά τρί-
µηνο,

ι) περιλήψεις πράξεων έναρξης ή λύσης της υπαλληλικής σχέ-
σης και κάθε είδους µεταβολής της υπηρεσιακής σχέσης του
προσωπικού της Βουλής, η δηµοσίευση των οποίων προβλέπεται
από την κείµενη νοµοθεσία, κατά τα ειδικότερα οριζόµενα στον
παρόντα Κανονισµό, 

ια) αποφάσεις του Προέδρου της Βουλής των Ελλήνων ή του
Γενικού Γραµµατέα της Βουλής των Ελλήνων, για την ανάθεση
εκτέλεσης έργων, προµήθειας αγαθών, παροχής υπηρεσιών και
εκπόνησης µελετών,

ιβ) πράξεις αποδοχής δωρεών προς τη Βουλή των Ελλήνων, 

ιγ) πράξεις επιχορηγήσεων της παραγράφου 4 του άρθρου
135 (πρώην άρθρα 141/129) του παρόντος Κανονισµού,

ιδ) πράξεις, που αφορούν στην έγκριση δαπανών, λόγω µετα-
κινήσεων κοινοβουλευτικών αποστολών στο εξωτερικό, 

ιε) εκθέσεις της Επιστηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής των Ελ-
λήνων.

2. Για τις πράξεις ή αποφάσεις της παραγράφου 1 του παρόν-
τος άρθρου εφαρµόζονται αναλόγως οι διατάξεις των παραγρά-
φων 1, 3 και 4 του άρθρου 3, του άρθρου 4 και του άρθρου 5 του
ν. 3861/2010 (Α’ 112), µε την επιφύλαξη των διατάξεων των πα-
ραγράφων 3, 4 και 5 του παρόντος άρθρου.

3. Οι πράξεις της περίπτωσης ιδ’ της παραγράφου 1 του πα-
ρόντος άρθρου αναρτώνται στη Διαδικτυακή Πύλη της Βουλής
των Ελλήνων εντός δέκα (10) ηµερών, µετά την πραγµατοποίηση
της µετακίνησης.

4. Με αποφάσεις του Προέδρου της Βουλής καθορίζονται,
κατά τρόπο αποκλειστικό, η ρύθµιση λεπτοµερειών εφαρµογής
των διατάξεων του παρόντος άρθρου, συµπεριλαµβανοµένου
του καθορισµού της χρονικής διάρκειας ανάρτησης των πρά-
ξεων στη Διαδικτυακή Πύλη της Βουλής των Ελλήνων, καθώς και
ζητήµατα σχετικά µε την ανάρτηση πράξεων σε ειδικό πεδίο της
Διαδικτυακής Πύλης της Βουλής των Ελλήνων, που αφορούν σε
ειδικές υπηρεσίες της Βουλής των Ελλήνων και νοµικά πρόσωπα
εποπτευόµενα από αυτήν. 

Επίσης, είναι δυνατή η επέκταση της υποχρέωσης ανάρτησης
στη Διαδικτυακή Πύλη της Βουλής των Ελλήνων και σε άλλες
πράξεις, µε αποφάσεις του Προέδρου της Βουλής των Ελλήνων. 

5. Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος άρθρου αρχίζει την
1η Ιανουαρίου 2014.»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’

Άρθρο 2
Θέµατα Ειδικής Υπηρεσίας Υγειονοµικής Καλύψεως

Στο άρθρο 28 (πρώην άρθρα 34/24) προστίθεται παράγραφος
2, που έχει ως εξής:

«2. Με αποφάσεις του Προέδρου της Βουλής είναι δυνατή η
µεταφορά στην Ειδική Υπηρεσία Υγειονοµικής Καλύψεως των θέ-
σεων των προσληφθέντων και υπηρετούντων κατά τη δηµοσί-
ευση του παρόντος, δυνάµει Ειδικών Κανονισµών [άρθρο 100
(πρώην 106/94)] Ιατρών και Νοσηλευτών, καθώς και των υπηρε-
τούντων µε ειδικότητες αντίστοιχες κλάδων µονίµων Ιατρών και
Νοσηλευτών, µε αντίστοιχη κατάργηση των θέσεων που προβλέ-
πονται στους ανωτέρω Ειδικούς Κανονισµούς.»

Άρθρο 3
Τοποθετήσεις υπαλλήλων της Βουλής

1. Μετά την παράγραφο 3 του άρθρου 35 (πρώην άρθρα
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41/30) προστίθεται νέα παράγραφος 4, που έχει ως εξής, και
αναριθµούνται αντιστοίχως οι παράγραφοι 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10 του
άρθρου 35 (πρώην άρθρα 41/30) σε παραγράφους 5, 6, 7, 8, 9,
10, 11:

«4. Η τοποθέτηση υπαλλήλου της Βουλής σε Γραφείο Προ-
έδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας προϋποθέτει τη συναίνεση του
υπαλλήλου.»

2. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 35 (πρώην άρθρα 41/30)
διαγράφεται η φράση «του δηµόσιου τοµέα, …     ν. 2190/1994»
και αντικαθίσταται από τη φράση «από υπηρεσίες και φορείς του
Δηµοσίου, όπως αυτό ορίζεται στην παράγραφο 5 του άρθρου
81 του παρόντος Κανονισµού». 

Άρθρο 4 
Λοιπά ζητήµατα

1. Στο τέλος της περίπτωσης ζ’ του άρθρου 36 (πρώην άρθρα
42/31) προστίθεται περίπτωση η’, που έχει ως εξής:

«η) Λύεται η υπαλληλική τους σχέση έπειτα από παραίτηση.»
2. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 81 (πρώην

άρθρα 87/75) αντικαθίσταται ως εξής: 
«Μετάταξη των υπαλλήλων της Βουλής σε δηµόσιες υπηρε-

σίες, νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου και κάθε φύσεως οργα-
νισµούς επιτρέπεται µε τη διαδικασία του άρθρου 110 (πρώην
άρθρα 116/104) του παρόντος Κανονισµού. Απόσπασή τους
στους προαναφερόµενους Φορείς δεν επιτρέπεται.»

Άρθρο 5
Γραφείο Διπλωµατικού Συµβούλου

Το άρθρο 27 (πρώην άρθρα 33/23) τροποποιείται ως εξής:
α) Στην παράγραφο 1 η φράση «ή Β’» διαγράφεται.
β) Στην περίπτωση α’ της παραγράφου 3 διαγράφεται η λέξη

«Β’». 
γ) Στο τέλος της περίπτωσης β’ της παραγράφου 3 προστίθε-

ται εδάφιο ως εξής: 
«Η άρση των αποσπάσεων του εδαφίου (α) γίνεται σε κάθε πε-

ρίπτωση µε απόφαση του Προέδρου της Βουλής.»

Άρθρο 6
Παράταση προθεσµίας

Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 80
(πρώην άρθρα 86/74) αντικαθίσταται ως εξής: 

«Η µη εµπρόθεσµη έκδοση της προαναφερόµενης στο προ-
ηγούµενο εδάφιο απόφασης, σε κάθε περίπτωση, δεν κωλύει την
εφαρµογή των προβλεποµένων στην παράγραφο 3 του παρόν-
τος άρθρου.»

Άρθρο 7

1. Οι παράγραφοι 3 και 4 του άρθρου 95 (πρώην άρθρα
101/89) καταργούνται και αναριθµούνται αντιστοίχως οι επόµε-
νες παράγραφοι.

2. Στο τέλος της παραγράφου 5 (νέας παραγράφου 3) του άρ-
θρου 95 (πρώην άρθρα 101/89) προστίθεται εδάφιο, που έχει ως
εξής:

«Καµία αµοιβή ή αποζηµίωση δεν καταβάλλεται, από όπου κι
αν προβλέπεται, για υπερωριακή απασχόληση ή τυχόν δαπάνες
κίνησης σε όσους, πέραν της εργασίας τους στη Βουλή των Ελ-
λήνων, απασχολούνται ή υπηρετούν µε σχέση ή σύµβαση εργα-
σίας πλήρους ή µερικής απασχόλησης, δηµοσίου ή ιδιωτικού
δικαίου ή έµµισθης εντολής και λαµβάνουν αποδοχές και από
άλλη υπηρεσία, φορέα και νοµικό ή φυσικό πρόσωπο, είτε του
δηµοσίου είτε του ιδιωτικού τοµέα. Η ισχύς του παρόντος εδα-
φίου αρχίζει από 1η Νοεµβρίου 2013.»

3. Στο τέλος της περίπτωσης β’ της παραγράφου 4 του άρ-
θρου 164 Δ προστίθεται εδάφιο, που έχει ως εξής:

«Στην περίπτωση αυτή εφαρµόζονται αναλόγως οι διατάξεις
της περίπτωσης β’ της παραγράφου 1 του άρθρου 14 του ν.
4172/2013.»

Άρθρο 8
Ρύθµιση ζητηµάτων βαθµολογικής κατάταξης 

στενογράφων - Δόκιµοι στενογράφοι

1. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 82 (πρώην
άρθρα 88/76) τροποποιείται ως εξής:

α) Η λέξη «Α’» διαγράφεται και αντικαθίσταται από τη λέξη «κα-
ταληκτικό».

β) Στο τέλος του εδαφίου και µετά τη λέξη «στενογράφου»
προστίθεται φράση που έχει ως εξής:

«, µε εξαίρεση όσους είχαν επιτύχει στην παραπάνω δοκιµασία
και είχαν προαχθεί στον Α’ βαθµό πριν την εφαρµογή του ν.
4024/2011 (Α’ 226)».

2. Στο άρθρο 164Δ, µετά την παράγραφο 5 προστίθεται παρά-
γραφος 6, που έχει ως ακολούθως, και αναριθµείται αντιστοίχως
η παράγραφος 6 του άρθρου 164Δ σε παράγραφο 7:

«6. Ως προς τους δόκιµους υπαλλήλους στενογράφους της
προκήρυξης 1Γ/2010 (ΦΕΚ 3/22.9.2010, Τεύχος Προκηρύξεων
Α.Σ.Ε.Π.) και σε ό,τι αφορά αποκλειστικά τον προσδιορισµό των
µισθολογικών τους αποδοχών, ως ηµεροµηνία διορισµού λογίζεται
η ηµεροµηνία δηµοσίευσης των οριστικών πινάκων διοριστέων-κα-
τάταξης υποψηφίων (επιλαχόντων) (ΦΕΚ 463 Γ’/14.7.2011).»

Άρθρο 9
Αρµοδιότητες Γραφείου Τύπου και Κοινοβουλευτικής Πλη-

ροφορήσεως

Στο τέλος του δευτέρου εδαφίου του άρθρου 30 (πρώην
άρθρο 36) προστίθενται εδάφια, που έχουν ως εξής: 

«Στο Γραφείο Τύπου και Κοινοβουλευτικής Πληροφορήσεως
ανήκουν επίσης οι ακόλουθες αρµοδιότητες: 

α. η χορήγηση αδειών εισόδου σε δηµοσιογράφους αναγνω-
ρισµένων Ενώσεων Τύπου και σε φωτορεπόρτερ αναγνωρισµέ-
νων Ενώσεων, για την κάλυψη γεγονότων, τα οποία λαµβάνουν
χώρα στο κτήριο του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων ή στο
χώρο συνεδριάσεων της Ολοµέλειας της Βουλής των Ελλήνων,

β. η αποδοχή ή µη αποδοχή της αίτησης διαπίστευσης, ως κοι-
νοβουλευτικού συντάκτη, των δηµοσιογράφων εφηµερίδων πα-
νελλαδικής κυκλοφορίας, τηλεοπτικών και ραδιοφωνικών
σταθµών πανελλαδικής εµβέλειας, και

γ. η άρση χορηγηθείσας διαπίστευσης κοινοβουλευτικού συν-
τάκτη.

Κριτήρια για την αποδοχή ή µη αποδοχή της ανωτέρω αίτησης
διαπίστευσης αποτελούν η κάλυψη από τους κοινοβουλευτικούς
συντάκτες, κατά κύριο αντικείµενο και σε καθηµερινή βάση, της
κοινοβουλευτικής ειδησεολογίας, η χρονική προτεραιότητα υπο-
βολής του σχετικού αιτήµατος από τους ενδιαφερόµενους δη-
µοσιογράφους, και η διαθεσιµότητα του καθοριζόµενου από τη
Βουλή, χώρου της αίθουσας των κοινοβουλευτικών συντακτών.» 

Άρθρο 10
Διαδικασία έκδοσης ενταλµάτων προπληρωµής

Στο πρώτο εδάφιο της περίπτωσης β’ της παραγράφου 2 του
άρθρου 139 (πρώην άρθρα 145/133) διαγράφονται οι λέξεις «της
Αγροτικής Τράπεζας Ελλάδος» και αντικαθίστανται µε τις λέξεις
«οποιουδήποτε άλλου πιστωτικού ιδρύµατος, που λειτουργεί νό-
µιµα στην Ελλάδα, επιλέξει η Βουλή των Ελλήνων».

Άρθρο 11
Προϊστάµενοι οργανικών µονάδων 

Ειδικότερες ρυθµίσεις

1. Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 38 (πρώην άρθρα
44/33) προστίθεται εδάφιο που έχει ως εξής:

«Οι διατάξεις της παραγράφου 5 του άρθρου 10 του    ν.
4024/2011 (Α’ 226) εφαρµόζονται µόνο για όσους Προϊσταµέ-
νους Γενικών Διευθύνσεων και Διευθύνσεων της Βουλής έχουν
τοποθετηθεί, κατόπιν κρίσεως από την Επιτροπή Κανονισµού και
το Υπηρεσιακό Συµβούλιο της Βουλής αντιστοίχως.»

2. Η παράγραφος 24 του άρθρου 87 (πρώην άρθρα 93/81) τρο-
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ποποιείται ως εξής:
α) Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 24 του άρθρου 87

(πρώην άρθρα 93/81) καταργείται.
β) Στο δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 24 του άρθρου 87

(πρώην άρθρα 93/81) διαγράφεται µετά τη λέξη «ακαταλληλότη-
τας», η λέξη «που» και αντικαθίσταται από τη λέξη «όπου».

Άρθρο 12
Γραφείο Προϋπολογισµού του Κράτους στη Βουλή

1. Οι παράγραφοι 2 και 4 του άρθρου 30Α (πρώην άρθρο 36Α)
αντικαθίστανται ως εξής:

«2. Το Γραφείο έχει συµβουλευτικό ρόλο και υποστηρίζει επι-
στηµονικά τον Πρόεδρο της Βουλής και τους Προέδρους των
δύο Επιτροπών της Βουλής (της Ειδικής Διαρκούς Επιτροπής
του Απολογισµού και του Γενικού Ισολογισµού του Κράτους και
Ελέγχου της Εκτέλεσης του Προϋπολογισµού του Κράτους,
καθώς και της Διαρκούς Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων),
αναφορικά µε τα ακόλουθα θέµατα:

(α) την παρακολούθηση της εκτέλεσης του Κρατικού Προϋπο-
λογισµού και της δηµοσίευσης στο δικτυακό τόπο της Βουλής
των Ελλήνων της τριµηνιαίας έκθεσης η οποία υποβάλλεται προς
τις ανωτέρω επιτροπές,

(β) την παρακολούθηση της εφαρµογής των δηµοσιονοµικών
πολιτικών και µεταρρυθµίσεων που ψηφίζονται από τη Βουλή των
Ελλήνων (νοµοσχέδια και Πρόγραµµα Οικονοµικής Προσαρµο-
γής) και την υποβολή εκθέσεων προς τις ανωτέρω επιτροπές για
τυχόν αποκλίσεις,

(γ) τη συγκέντρωση πληροφοριών σχετικών µε τον προϋπολο-
γισµό του Κράτους, την ανάλυση και αξιολόγηση των στοιχείων
του προϋπολογισµού, των προβλέψεων για τα δηµόσια έσοδα
και δαπάνες και τη διατηρησιµότητα των µακροχρόνιων δηµο-
σιονοµικών µεγεθών.

Το Γραφείο συντάσσει και υποβάλλει προς τις ανωτέρω Επι-
τροπές, εκθέσεις σχετικά µε την τήρηση των δηµοσιονοµικών
στόχων που τίθενται στα Μεσοπρόθεσµα Δηµοσιονοµικά Πλαίσια
Στρατηγικής, τις παραδοχές των µακροοικονοµικών εκτιµήσεων
και δηµοσιονοµικών προβλέψεων, που αυτά θέτουν και τη συνο-
λική εναρµόνιση της δηµοσιονοµικής πολιτικής της Γενικής Κυ-
βέρνησης µε τις αρχές και τις διαδικασίες του νόµου για τη
«Δηµοσιονοµική Διαχείριση και Ευθύνη».

Το Γραφείο συνεργάζεται µε άλλους εγχώριους ή διεθνείς κοι-
νοβουλευτικούς θεσµούς ή άλλους δηµόσιους φορείς σε σχετικά
θέµατα.»

«4. Το Γραφείο στελεχώνεται: α) µε τοποθέτηση υπαλλήλων
της Βουλής κατ’ εφαρµογή της παραγράφου 5 του άρθρου 82
του παρόντος Κανονισµού, β) κατά παρέκκλιση κάθε άλλης δια-
τάξεως, µε απόσπαση ή µετάταξη µονίµων υπαλλήλων ή υπαλλή-
λων ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου του δηµόσιου τοµέα,
όπως αυτός ορίζεται στην παράγραφο 5 του άρθρου 81 του πα-
ρόντος και µε πρόσληψη ειδικού επιστηµονικού προσωπικού µε
θητεία και γ) µε πρόσληψη διοικητικού ή ειδικού επιστηµονικού
προσωπικού αορίστου χρόνου σύµφωνα µε τις διαδικασίες του ν.
2190/1994, όπως ισχύει. Στις περιπτώσεις στελέχωσης µε την,
κατά τα οριζόµενα στο ανωτέρω υπό στοιχείο β’, διαδικασία, απαι-
τείται οµόφωνη απόφαση της Επιστηµονικής Επιτροπής και του
Συντονιστή. Για τη στελέχωση του Γραφείου δεν ισχύει η αναλο-
γία που προβλέπεται στο άρθρο 80 του παρόντος Κανονισµού.»

2. Στην παράγραφο 5 του άρθρου 30Α (πρώην άρθρο 36Α)
προστίθεται µετά τη φράση «την εσωτερική λειτουργία,» η
φράση «τις οργανικές θέσεις» και διαγράφεται η φράση «τις θέ-
σεις» µετά τη φράση «και ειδικότητες».

Άρθρο 13
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων της παρούσας αρχίζει από τη δηµοσί-
ευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται
διαφορετικά στις επιµέρους διατάξεις της παρούσας. 
Η απόφαση αυτή να δηµοσιευθεί στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο της παραπάνω πρότασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το Σώµα παρέ-

σχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και αφού ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαι-
δευτικοί από το 27ο Δηµοτικό Σχολείο Αχαρνών.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
Σας ευχόµαστε καλή χρονιά και καλή πρόοδο.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στη συζήτηση

των επίκαιρων ερωτήσεων.
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 69/7-10-2013 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Έβρου του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Ντόλιου προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αντιµετώπιση
της ζωονόσου «ευλογιά» στην περιφερειακή ενότητα Έβρου.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο Νοµός Έβρου έχει µία οδυνηρή εµπειρία

από ζωονόσους. Τουλάχιστον τρεις φορές έχει θανατωθεί και
έχει θαφτεί ένα σηµαντικό µέρος του ζωικού κεφαλαίου λόγω
του ότι είχαµε προβλήµατα µε ζωονόσους και συγκεκριµένα
εκείνη την περίοδο µε αφθώδη πυρετό. 

Έχουµε το «προνόµιο» να συνορεύουµε µε χώρες όπως είναι
η Τουρκία και η Βουλγαρία, όπου η κατάσταση της υγειονοµικής
προσοχής στα ζώα δεν είναι αυτή που θα έπρεπε να είναι, µε
αποτέλεσµα να έχουµε συχνά αυτά τα προβλήµατα. 

Είναι αλήθεια ότι για αρκετά χρόνια δεν είχαµε προβλήµατα
µε ζωονόσους. 

Τελευταία -όπως σας είναι γνωστό- ενέσκηψε µια θεοµηνία, θα
έλεγα, η ασθένεια της ευλογιάς, η οποία πλήττει τα αιγοπρό-
βατα, κυρίως τα πρόβατα. Η υπηρεσία πήρε –και λόγω της εµ-
πειρίας της- όλα τα απαραίτητα µέτρα και µάλιστα πέραν των
διατάξεων που προβλέπουν οι κανονισµοί. 

Ένα από τα µέτρα που πήρε η υπηρεσία είναι ο εγκλεισµός
των κοπαδιών στις περιοχές οι οποίες βρίσκονται µέσα στη ζώνη
επιτήρησης. Αυτό το µέτρο που έχει πολύ µεγάλη ουσία από την
άποψη του περιορισµού της νόσου, δυστυχώς δεν µπορεί να
εφαρµοστεί µε ευλάβεια, γιατί πάρα πολλοί κτηνοτρόφοι λόγω
της οικονοµικής τους εξαθλίωσης δεν έχουν τη δυνατότητα να
κλείσουν τα ζώα τους µέσα, γιατί δεν έχουν αποθηκευµένες ζωο-
τροφές. Υπάρχει και πρόβληµα µε τους κτηνοτρόφους που έχουν
αποθηκευµένες ζωοτροφές εν όψει του χειµώνα. Αντιλαµβάνεστε
ότι και αυτοί έχουν µεγάλη δυσκολία να διαθέσουν αυτές τις ζωο-
τροφές ως τώρα. 

Το κόστος ενός ηµερήσιου σιτηρεσίου –ίσως θα το ξέρετε από
τις υπηρεσίες- είναι πάρα πολύ µικρό σε σχέση µε την αποζη-
µίωση την οποία καταβάλλει η πολιτεία για τη θανάτωση ενός
ζώου, η οποία είναι περί τα 100 ευρώ. Θα έλεγα ότι η θανάτωση
ενός κοπαδιού εκατό ζώων µπορεί να καλύψει το κόστος ενός
ηµερήσιου σιτηρεσίου για τα ζώα, τα οποία επιδιώκουµε να τα
περιορίσουµε αυτήν την περίοδο. 

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι το Υπουργείο θα πρέπει άµεσα να ειδο-
ποιήσει τις υπηρεσίες ότι δίδει ένα ηµερήσιο σιτηρέσιο στους
κτηνοτρόφους για να µπορέσουµε να σταµατήσουµε αυτήν τη
νέα θεοµηνία που έχει το χαραχτήρα της ευλογιάς. 

Κύριε Υπουργέ, για να προσθέσω και ένα ακόµα θέµα, εµείς επι-
µένουµε, παρά τις ζωονόσους, να ανανεώνουµε το ζωικό µας κε-
φάλαιο. Το πετύχαµε τις προηγούµενες φορές, το έχουµε πετύχει
και τώρα. Είχαµε διακόσιες πενήντα χιλιάδες αιγοπρόβατα εκείνες
τις περιόδους, διακόσιες πενήντα χιλιάδες αιγοπρόβατα έχουµε
και τώρα. Αυτό σηµαίνει ότι εκείνη την περίοδο οι κτηνοτρόφοι
που έχαναν τα ζώα τους, ανανέωναν το ζωικό τους κεφάλαιο. 
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Φοβάµαι ότι µε την αποζηµίωση των 100 ευρώ δεν θα έχουν
αυτήν τη δυνατότητα. Εκείνην την περίοδο, επειδή οι αποζηµιώ-
σεις ήταν ενισχυµένες, υπήρχε η υπόνοια ότι αποτελούσαν και
κίνητρο για τη θανάτωση των ζώων. Τα 100 ευρώ δεν αποτελούν
κίνητρο. Χωρίς αµφιβολία, όµως, δεν είναι επαρκές ποσό για την
ανανέωση του ζωικού τους κεφαλαίου. Θα έλεγα να µην πάµε σε
αύξηση της αποζηµίωσης, αλλά να αντιµετωπίσουµε το θέµα της
στήριξης, της ενίσχυσης των κτηνοτρόφων, που θα αποφασίσουν
αποδεδειγµένα να ανανεώσουν το ζωικό τους κεφάλαιο. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Ντόλιο. 
Στην επίκαιρη ερώτησή σας θα απαντήσει ο Αναπληρωτής

Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μάξιµος Χαρα-
κόπουλος. 

Έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ. 
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Αγρο-

τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θέλω να ευχαριστήσω το συνάδελφο Βουλευτή κ. Ντόλιο,

γιατί µου δίνει τη δυνατότητα να ενηµερώσω την Εθνική Αντιπρο-
σωπεία για το σηµαντικό αυτό πρόβληµα που υπάρχει στη βόρειο
Ελλάδα και ιδιαίτερα στον Έβρο, δηλαδή, πρώτον, για τις δρά-
σεις που έχουµε αναλάβει για να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα
και να περιορίσουµε την εξάπλωση του ιού της ευλογιάς του
προβάτου και, δεύτερον, να ανακοινώσω τη βούληση της Κυβέρ-
νησης να στηρίξει οικονοµικά τους κτηνοτρόφους που αναγκά-
ζονται, λόγω των περιοριστικών µέτρων, να κρατούν
σταβλισµένα τα ζώα τους, δηλαδή να στερούνται της δυνατότη-
τας της βόσκησης. 

Όπως είπατε, η ευλογιά του προβάτου είναι µια νόσος που προ-
σβάλλει αποκλειστικά τα αιγοπρόβατα. Το τελευταίο κρούσµα της
νόσου στη χώρα µας καταγράφηκε το 2007 στο Μανταµάδο της
Λέσβου. Φέτος, η πρώτη εστία σηµειώθηκε παραµονές δεκαπεν-
ταύγουστου στο βόρειο Έβρο, στο Πύθιο. Αυτήν τη στιγµή υπάρ-
χουν άλλες δύο εστίες στη Βουλγαρία, στο Μπουργκάς, βορείως
των τουρκικών συνόρων, αλλά και µία δεύτερη βορείως της Δρά-
µας. Στη χώρα µας οι συνολικές εστίες ευλογιάς, για τις οποίες
υπάρχει εργαστηριακή επιβεβαίωση, είναι δεκατέσσερις στο βό-
ρειο Έβρο, δύο στο νότιο Έβρο και µία στη Θεσσαλονίκη. 

Με δεδοµένο ότι δεν έχουν εντοπιστεί παράνοµες εισαγωγές
ζώων, οι αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων µε τις έως τώρα διαθέσιµες πληροφορίες,
θεωρούν ως πιθανότερο τρόπο εισαγωγής του ιού της ευλογιάς
τη µεταφορά µε κάποιο µηχανικό φορέα – δηλαδή µε άνθρωπο
ή όχηµα- από την Τουρκία, που όπως και εσείς είπατε ενδηµεί η
νόσος.

Τι µέτρα λάβαµε; Από την πρώτη στιγµή που διαπιστώθηκε η
πρώτη εστία του ιού στον βόρειο Έβρο, άµεσα εφαρµόστηκαν
όλα τα προβλεπόµενα στην υφιστάµενη εθνική και κοινοτική νο-
µοθεσία.

Πρώτον, καθολική θανάτωση των µολυσµένων κοπαδιών και
υγειονοµική ταφή των θανατωθέντων ζώων πλησίον της εκτρο-
φής και µακριά από υδροφόρους ορίζοντες. 

Δεύτερον, απολύµανση των εγκαταστάσεων και απαγόρευση
επαναχρησιµοποίησής τους πριν παρέλθουν είκοσι µία µέρες. 

Τρίτον, δηµιουργία ζώνης προστασίας σε ακτίνα τριών χιλιοµέ-
τρων από τη µολυσµένη εκτροφή, όπου εφαρµόζεται αυστηρή επι-
τήρηση όλων των υπόλοιπων εκτροφών. Επίσης, απαγορεύονται
οι µετακινήσεις ζώων για τουλάχιστον είκοσι µία µέρες. Επιβάλλε-
ται, δηλαδή, ο εγκλεισµός των ζώων, όπως είπατε νωρίτερα.

Τέταρτον, δηµιουργία δεύτερης ζώνης επιτήρησης σε ακτίνα
δέκα χιλιοµέτρων από τη µολυσµένη εκτροφή, όπου απαγο-
ρεύονται οι µετακινήσεις των ζώων, πλην αυτών που αφορούν
συγκεκριµένες βοσκές ή σταβλικές εγκαταστάσεις, για τουλάχι-
στον είκοσι µία µέρες. 

Πέµπτον, απαγόρευση εξόδου από το βόρειο Έβρο ζώντων
ζώων που θα µπορούσαν να µεταδώσουν το νόσηµα. Είναι µέτρο
που επεκτάθηκε σε ολόκληρη την περιφερειακή ενότητα Έβρου,
όταν διαπιστώθηκαν και άλλα κρούσµατα στο νότο. 

Έκτον, πέραν αυτών οι τοπικές κτηνιατρικές υπηρεσίες του
Έβρου κατά περίπτωση λαµβάνουν και συµπληρωµατικά µέτρα

για τον περιορισµό της εξάπλωσης της νόσου, όπως είναι η απα-
γόρευση της µετακίνησης ζώων για σφαγή και η απαγόρευση ή
ο περιορισµός στην κυκλοφορία οχηµάτων για την παραλαβή του
γάλακτος. 

Στη δευτερολογία µου, κυρία Πρόεδρε, θα έχω την ευκαιρία
να αναφερθώ στα εθνικά µέτρα που θα λάβουµε, για να στηρί-
ξουµε τους ανθρώπους αυτούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Κύριε Ντόλιο, έχετε τον λόγο για να δευτερολογήσετε και
εσείς.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Να ξεκινήσω από το ότι ευχάριστα
άκουσα την απάντηση του κυρίου Υπουργού. Στηρίζουµε τους
κτηνοτρόφους µε την καταβολή ενός ηµερήσιου σιτηρεσίου, έτσι
ώστε να ανταποκριθούν στις ανάγκες εγκλεισµού των ζώων τους.
Το ένα θέµα είναι αυτό.

Το δεύτερο είναι ότι, κύριε Υπουργέ, σε σχέση µε το περιεχό-
µενο της ερώτησης έχουν αλλάξει τα δεδοµένα, όπως γνωρίζετε.
Τότε µιλούσαµε για χίλια πεντακόσια ζώα. Τώρα µιλάµε ήδη για
δύο χιλιάδες θανατώσεις. Αφορούν στον βόρειο Έβρο, όπως εί-
πατε, που έχει σε κάποιες περιοχές, ιδιαίτερα στις παρέβριες πε-
ριοχές, στο Διδυµότειχο, το Πύθιο, το Ισαάκιο, µεγάλη πυκνότητα
κοπαδιών και αφορούν και στον κεντρικό Έβρο -δεν έχει φτάσει
στον νότιο. Αν φτάσει και στον νότιο, τότε τα πράγµατα θα είναι
πολύ χειρότερα. Εποµένως, πέρα από την ευχάριστη έκπληξη, θα
έλεγα ότι θα πρέπει να κινητοποιήσουµε άµεσα τις υπηρεσίες να
ειδοποιήσουν τους κτηνοτρόφους ότι θα αποζηµιωθούν για το σι-
τηρέσιο. 

Θέλω να επιµείνω στο δεύτερο ζήτηµα που έθεσα. Η απώλεια
ζώων είναι ένα πλήγµα στην κτηνοτροφία, ένα πλήγµα στην το-
πική οικονοµία. Είναι σηµαντική δραστηριότητα στον Έβρο η κτη-
νοτροφία. Είναι και ένα πλήγµα στην εθνική οικονοµία, γιατί όλοι
γνωρίζουµε ότι εισάγουµε ζωικά προϊόντα από το εξωτερικό σε
πολύ µεγάλο βαθµό. Εποµένως έχουµε πάρα πολλούς λόγους
να είµαστε απόλυτα αποτελεσµατικοί όσον αφορά στην αντιµε-
τώπιση της νόσου. 

Εκείνο το οποίο θέλω να σας πω είναι ότι πρέπει σ’ αυτούς
τους ανθρώπους να στείλουµε ένα µήνυµα, ότι η πολιτεία αυτήν
τη δύσκολη περίοδο τους σκέπτεται. Είναι µια περίοδος στην
οποία η ανεργία έχει φτάσει σε υψηλότατα επίπεδα. Θέλω να σας
πω ότι η ανεργία που προκύπτει από τον κλάδο των κτηνοτρό-
φων σε µεγάλο βαθµό είναι απολύτως ανελαστική. Αυτοί οι άν-
θρωποι, αυτές οι οικογένειες, που ασχολούνται κυρίως µε µικρά
ζώα δεν ξέρουν να κάνουν άλλη δουλειά. Αν του σκοτώσουµε το
κοπάδι, θα είναι άνεργος εφ’ όρου ζωής. 

Θα υπάρχει και οικονοµικό πρόβληµα, αλλά πιστέψτε µε και
ψυχολογικό πρόβληµα. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,

θα δευτερολογήσετε; 
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Μάλιστα. Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως σας είπα και στην πρωτολογία µου,
τα µολυσµένα ζώα θανατώνονται και αποζηµιώνονται. Με τα
µέχρι στιγµής στοιχεία που έχουµε από την περιφερειακή ενό-
τητα Έβρου έχουν θανατωθεί γύρω στις δύο χιλιάδες αιγοπρό-
βατα. Η Γενική Διεύθυνση Κτηνιατρικής προχωρά άµεσα στην
αποζηµίωση των ζώων που θανατώνονται. Εντός του Σεπτεµ-
βρίου έχουν καταβληθεί 63.135 ευρώ στους δικαιούχους. Θα
ακολουθήσουν και άλλες πληρωµές, µόλις αποσταλούν βεβαίως
τα απαραίτητα δικαιολογητικά που προβλέπει η σχετική ΚΥΑ.

Σε ό,τι αφορά το ύψος των αποζηµιώσεων, που θέσατε κι
εσείς, το ύψος αυτό προκύπτει µετά από εκτίµηση της αξίας
κάθε ζώου από τριµελή επιτροπή και κυµαίνεται από 55 ευρώ
µέχρι και 250 ευρώ, ανάλογα µε την ηλικία του ζώου, τη φυλή
και τα γενεαλογικά πιστοποιητικά καθαροαιµίας. Οι τιµές των
αποζηµιώσεων για τα αιγοπρόβατα που θανατώνονται καθορί-
στηκαν όσο το δυνατόν πιο κοντά στις πραγµατικές αγοραίες
τιµές, ώστε να υπάρχει η δυνατότητα ανασύστασης του κοπα-
διού, που κι εσείς θέσατε. 
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Από εκεί και πέρα, οι αποζηµιώσεις δεν µπορεί να είναι υπερ-
βολικά υψηλές και να λειτουργούν ως δέλεαρ µετά για τη δια-
σπορά του νοσήµατος σκόπιµα ή από αµέλεια. 

Επίσης, θέλω να σας πω ότι αξιοποιούµε κάθε εθνικό και κοι-
νοτικό µέτρο, προκειµένου να αντισταθµίσουµε τις απώλειες των
πληγέντων λόγω της ασθένειας κτηνοτρόφων. Η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή συµµετέχει σε τέτοιες περιπτώσεις έως και 50% στις δα-
πάνες αποζηµίωσης για τη θανάτωση των ζώων, την καταστροφή
των µολυσµένων ζωοτροφών και την απολύµανση των εγκατα-
στάσεων. 

Όµως, δεν προβλέπεται κοινοτική χρηµατοδότηση για έµµε-
σες απώλειες λόγω της εφαρµογής των υγειονοµικών µέτρων.
Με άλλα λόγια, δεν προβλέπονται ενισχύσεις για την αγορά ζωο-
τροφών. Ωστόσο, οι ενισχύσεις αυτές µπορούν, στο πλαίσιο των
κοινοτικών κανονισµών, να δοθούν από εθνικούς πόρους. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να ενηµερώσω τη Βουλή ότι έχω δώσει
άµεσα εντολή στη Γενική Διεύθυνση Κτηνιατρικής και στη Γενική
Διεύθυνση Ζωικής Παραγωγής να συνεργαστούν µε τον ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ, ώστε να εκδοθεί τάχιστα απόφαση, η οποία θα προβλέπει
την οικονοµική στήριξη των κτηνοτρόφων εκείνων που υποχρεω-
τικά πρέπει να περιορίσουν τα κοπάδια τους εντός των σταβλικών
εγκαταστάσεων και εποµένως θα αναγκαστούν να αγοράσουν
πλέον ζωοτροφές. 

Σύµφωνα µε τα δεδοµένα της περιφερειακής ενότητας Έβρου,
τα αιγοπρόβατα που θα πρέπει να εγκλειστούν ανέρχονται σε
οκτώ µε εννέα χιλιάδες. 

Επίσης, θέλω να σας ενηµερώσω ότι ήδη έχουµε ζητήσει την
κοινοτική αλληλεγγύη για την αντιµετώπιση του προβλήµατος
στην τελευταία συνεδρίαση της Μόνιµης Επιτροπής Υγείας των
Ζώων της Ευρωπαϊκής Επιτροπής στις Βρυξέλλες. Σύντοµα –πι-
θανόν και την επόµενη Παρασκευή- κλιµάκιο της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής θα επισκεφθεί τον Έβρο, για να δει τις εξελίξεις από
κοντά και να διοργανώσει και σχετική ηµερίδα.

Τέλος, κυρία Πρόεδρε, θέλω να ευχαριστήσω τις αρµόδιες
κτηνιατρικές υπηρεσίες της περιφερειακής ενότητας Έβρου για
τη συνεργασία που έχουµε για την εκρίζωση της νόσου και να
τονίσω για ακόµη µία φορά ότι γνώµονάς µας είναι πάντα η προ-
στασία της δηµόσιας υγείας, της υγείας και της ευζωίας των
ζώων. Στο πλαίσιο αυτό, αύριο ξεκινά και ο από αέρος εµβολια-
σµός των κόκκινων αλεπούδων για την αντιµετώπιση της λύσσας. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Παύλος Σιούφας από τη

Νέα Δηµοκρατία και η κ. Βασιλική Κατριβάνου από τον ΣΥΡΙΖΑ-
ΕΚΜ ζητούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας. Η Βουλή εγκρίνει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τις ζητηθείσες άδειες.
Εισερχόµαστε τώρα στην τέταρτη µε αριθµό 74/7-10-2013 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τους
Υπουργούς Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης και Υγείας, σχετικά µε τις εκθέσεις αξιολόγησης των
δηµόσιων νοσοκοµείων.

Παρακαλώ, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι πραγµατικά που είστε εδώ σήµερα,

για να δούµε τελικά τι συνέβη µε τις αξιολογήσεις των νοσοκο-
µείων του ΕΣΥ. 

Είναι ένα θέµα που, για κάποιο λόγο, µέχρι σήµερα αποφεύ-
γατε συστηµατικά να το συζητήσετε. Αυτό το λέω µετά λόγου
γνώσεως, διότι έχω ρωτήσει µέχρι τώρα τόσο εσάς, όσο και τον
Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης, τον κ. Μητσοτάκη,  έξι
φορές ζητώντας σας να καταθέσετε τις σχετικές εκθέσεις. Ανα-
φέροµαι σε ερωτήσεις στις 2 Αυγούστου, στις 13 Αυγούστου,
στις 28 Αυγούστου και στις 23 Σεπτεµβρίου. 

Μέχρι σήµερα, δυστυχώς, δεν έχετε καταθέσει απολύτως τί-
ποτα στη Βουλή. Αυτή η άρνησή σας είναι αλήθεια, κύριε
Υπουργέ, ότι µε έβαλε σε κάποιες σκέψεις. 

Άρχισα, λοιπόν, να αναρωτιέµαι αρχικά µε αφορµή ένα δηµο-

σίευµα της εφηµερίδας «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» στις 2 Αυγούστου,
που κατήγγειλε αξιολογήσεις «µαϊµού», που υποτίθεται ότι θα γί-
νονταν σε νοσοκοµεία τον Αύγουστο, µε διαδικασίες, όπως χα-
ρακτηρίστηκαν τότε, εξπρές. Μάλιστα, ο Γενικός Γραµµατέας
του Υπουργείου Υγείας έστειλε σχετική έγγραφη εντολή στα νο-
σοκοµεία της Αθήνας, ζητώντας άµεσα αποτελέσµατα µέχρι τις
30 Αυγούστου. 

Εκείνο, όµως, το οποίο µε έβαλε σε ακόµα µεγαλύτερες σκέ-
ψεις, είναι ότι, σύµφωνα µε το δηµοσίευµα της «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥ-
ΠΙΑΣ», πριν καν ξεκινήσει αυτή η «αξιολόγηση», εµφανίζεστε να
κάνετε µία συνάντηση µε εκπροσώπους τους Ιατρικού Συλλόγου
Αθηνών, στην οποία περιγράφετε τι θα πράξετε µε τα νοσοκο-
µεία της Αττικής.  

Με άλλα λόγια, φαίνεται ότι τα αποτελέσµατα της υποτιθέµε-
νης αξιολόγησης ήταν, κύριε Υπουργέ, απολύτως προδιαγε-
γραµµένα και προαποφασισµένα από εσάς.

Τα παραπάνω επιβεβαιώνονται και από ένα σύντοµο ανυπό-
γραφο κείµενο, το οποίο εσείς δώσατε στη δηµοσιότητα, στις 11
Αυγούστου, µε τίτλο: «Εισήγηση για την αναµόρφωση της λει-
τουργίας νοσοκοµείων Αττικής και Θεσσαλονίκης». Το αγνώστου
πατρός κείµενο δέκα σελίδων φυσικά δεν αποτελεί –και φαντά-
ζοµαι ότι δεν θα διαφωνήσετε- κανενός είδους αξιολόγηση, καµ-
µίας απολύτως µονάδας υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Εγώ θα το χαρακτήριζα ως ένα γονατογράφηµα, το οποίο

αναγκαστήκατε να παρουσιάσετε, για να µπορέσετε να δικαιο-
λογήσετε τα αδικαιολόγητα, το αυθαίρετο κλείσιµο, τη συγχώ-
νευση τµηµάτων και κλινικών µε το έτσι θέλω, τη γεµάτη άγνοια
αλλαγή χρήσης ολόκληρων νοσοκοµείων. Με δύο λόγια, δηλαδή,
συµµορφωθήκατε σε αυτό το οποίο σάς ζήτησε η τρόικα. 

Επειδή προφανώς, εν προκειµένω, υπάρχουν σοβαρά θέµατα
όχι µόνο αξιοπιστίας, αλλά κυρίως, για εµάς, νοµιµότητος, οι Ανε-
ξάρτητοι Έλληνες και εγώ προσωπικά, ζητώ από εσάς, κύριε
Υπουργέ, να καταθέσετε εδώ και τώρα όλες τις εκθέσεις αξιο-
λόγησης των αρµοδίων επιτροπών νοσοκοµείων του ΕΣΥ, αν βε-
βαίως αυτές υπάρχουν.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα σας απαν-

τήσει ο Υπουργός Υγείας, κ. Άδωνις Γεωργιάδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, ήταν ένα Σάββατο πρωί που σας άκουσα

στην εκποµπή του Γιώργου Αυτιά να δηλώνετε µία απίστευτη θε-
ωρία συνωµοσίας, αυτή την οποία περίπου λέτε και στην ερώτησή
σας, ότι δήθεν το Συµβούλιο Κυβερνητικής Μεταρρυθµίσεως συ-
νεδρίασε µία µέρα πρωθύστερα από την ηµέρα που εξεδόθησαν
οι εκθέσεις αξιολογήσεως. Μάλιστα κάνατε µία εκτενή αναφορά. 

Εγώ πήρα αµέσως να παρέµβω στην εκποµπή του κ. Αυτιά,
µόνο που όταν κατάφερα να επικοινωνήσω είχε λήξει το συγκε-
κριµένο θέµα, είχε αλλάξει η ατζέντα, είχατε αποχωρήσει εσείς
από την οθόνη και δεν δέχθηκαν να επανέλθουν στη σχετική συ-
ζήτηση. 

Χαίροµαι, λοιπόν, που µου κάνετε αυτήν την επίκαιρη ερώ-
τηση. Αντιλαµβάνοµαι ότι είστε σε ένα κόµµα που θέλγεται από
τη συνωµοσιολογία, αλλά εδώ συνωµοσία δεν υπάρχει. Απαντώ,
λοιπόν, συγκεκριµένα πρώτα στην ερώτηση για να κάνω τη µε-
γάλη κουβέντα για την κινητικότητα στη δευτερολογία, που είναι
σοβαρή πολιτική κουβέντα.

Λέτε, λοιπόν, στην ερώτησή σας ότι πήγαµε στις µεταρρυθµί-
σεις χωρίς να έχουµε τις εκθέσεις αξιολογήσεως, γιατί δήθεν το
συµβούλιο συνεδρίασε 26 Αυγούστου, ενώ οι εκθέσεις αξιολο-
γήσεως ήταν µεταγενέστερης ηµεροµηνίας. Μάλιστα, µου ζη-
τάτε στην ερώτηση να σας καταθέσω τις εκθέσεις και τα
ονόµατα αυτών που τις συνέταξαν.

Η πρώτη ΥΠΕ είναι η Αθήνα –το κέντρο δηλαδή- και η τέταρτη
είναι η Θεσσαλονίκη. Αφού θέλετε και τα ονόµατα, ο ΥΠΕάρχης
Αθηνών λέγεται Βασίλειος Κοντοζαµάνης και της τετάρτης λέγε-
ται Θρασύβουλος Βεντούρης. Εγκρίθηκαν στο ΚΕΣΥΠΕ -το ΚΕ-
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ΣΥΠΕ είναι το ανώτατο όργανο του Υπουργείου Υγείας- στις 5
Αυγούστου του 2013. Στην ίδια συνεδρίαση -της 5ης Αυγούστου
2013- ο Διοικητής της δευτέρας ΥΠΕ, που λέγεται Ευδοκιµίδης
Γιάννης –λέω τα ονόµατα γιατί µου ζητάτε στην ερώτηση ονοµα-
στικά να σας πω ποιος κατέθεσε τις σχετικές εκθέσεις αξιολο-
γήσεως- δεσµεύτηκε να αποστείλει έγγραφη εισήγηση. Την
έγγραφη εισήγηση την απέστειλε στις 14 Αυγούστου κι έτσι έγινε
εκ νέου συνεδρίαση του ΚΕΣΥΠΕ στις 20 Αυγούστου και την
ηµέρα εκείνη εγκρίθηκαν οριστικά οι αξιολογήσεις, τις οποίες κα-
ταθέσαµε στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρυθµίσεως και εξε-
δόθη κατόπιν αυτής της αξιολογήσεως στην ηµεροµηνία που
είπατε η κοινή υπουργική απόφαση –δηλαδή, αρκετές ηµέρες
µετά-, βάσει των οποίων έγινε όλη η κινητικότητα. 

Τη σχετική απάντηση υπηρεσίας θα καταθέσω στη Βουλή για
να έχετε τον αριθµό πρωτοκόλλου, ώστε να µπορείτε να ζητή-
σετε τις εκθέσεις αξιολογήσεως, όπως είπατε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γε-
ωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Να σας πω ότι το ΚΕΣΥΠΕ είναι ένα πολυπρόσωπο όργανο.
Έχει και γραµµατεία, όπου κρατώνται πρακτικά από την υπηρε-
σία, τα οποία επίσης µπορείτε να ζητήσετε για να δείτε και τις
γνώµες των υπολοίπων διοικητών των ΥΠΕ επί των εκθέσεων
αξιολογήσεως των ονοµάτων που καταθέσατε. 

Άρα, λοιπόν, όλα έγιναν σύµφωνα µε το νόµο πριν την έκδοση
της κοινής υπουργικής αποφάσεως και πριν από τη σύγκληση
του Ανωτάτου Κυβερνητικού Συµβουλίου Μεταρρυθµίσεως, σε
πλήρη αντίθεση της φοβερής συνωµοσιολογικής ιστορίας που
διακινούσατε στα Μέσα Μαζικής Επικοιωνίας.

Θα σας πω, όµως, ότι εγώ έχω µία εγγενή αποστροφή στις θε-
ωρίες συνοµωσίας. Θεωρώ ότι µας κάνουν να χάνουµε χρόνο.
Παραδείγµατος χάριν, µε είχαν πιάσει όταν ήµουν ακόµα Βου-
λευτής και πριν γίνω Υπουργός και µου έλεγαν «ψάξε γιατί ο τάδε
δικηγόρος Βουλευτής έχει κατηγορηθεί για εµπόριο βρεφών».
Ποτέ δεν κάθισα να ασχοληθώ µε τέτοιες ιστορίες, καταλαβαί-
νετε γιατί. Διότι οι Βουλευτές πρέπει να ασχολούµαστε µε τα σο-
βαρά και όχι µε πράγµατα που δεν έχουν αξία. 

Πάµε λοιπόν να κάνουµε τη µεγάλη κουβέντα για την κινητικό-
τητα και αν έχετε απορίες, µε πολύ µεγάλη χαρά να σας τις εξη-
γήσω. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω επιπροσθέτως ότι καλώς εχόντων
των πραγµάτων αύριο ανακοινώνεται από το ΑΣΕΠ η λήξη της
σχετικής διαδικασίας και παραλαµβάνουµε τον ονοµαστικό κα-
τάλογο, όπου τοποθετούνται όλοι, όσους θέσαµε σε διαθεσιµό-
τητα στις θέσεις τους κατά τον τρόπο που είχαµε δεσµευτεί. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευ-

χαριστούµε, κύριε Υπουργέ. 
Η κ. Χρυσοβελώνη έχει τον λόγο για να δευτερολογήσει. 
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πρώτον, αντιπαρέρχοµαι τους χαρακτηρισµούς περί συνωµο-

σιολογίας του κυρίου Υπουργού και έχω να του πω –σεβόµενη
βέβαια το αξίωµα του Υπουργού- ότι µέσα στη Βουλή, κύριε
Υπουργέ, οφείλουµε να είµαστε όλοι σοβαροί. 

Δεύτερον, επειδή κάνατε κάποιες αναφορές σε κάποιον δικη-
γόρο, σας παρακαλώ πολύ να κατονοµάσετε ποιον εννοείτε, αυτήν
τη στιγµή, εδώ και τώρα. Σας προκαλώ να τον κατονοµάσετε!

Τρίτον, κυρία Πρόεδρε, εγώ δεν έκανα µία επίκαιρη ερώτηση
για να εκθέσω τον κύριο Υπουργό, αν και αυτό οφείλω να πω ότι
το καταφέρνει µια χαρά µόνος του, φερόµενος σαν Υπουργός
περιορισµένης ευθύνης. 

Κύριε Υπουργέ, εµείς καταθέτουµε ερωτήσεις στη Βουλή για
να παίρνουµε συγκεκριµένες απαντήσεις και όχι για να µετατρέ-
πουµε τη διαδικασία σε παρωδία και σε ένα σόου τηλεοπτικό, θα
έλεγα. 

Εξακολουθείτε µέχρι και σήµερα να µην έχετε φέρει στη
Βουλή τις εκθέσεις αξιολόγησης τις οποίες σας ζήτησα, που θα
µπορούσατε να τις έχετε φέρει έστω και µε ηλεκτρονική µορφή.
Το γεγονός ότι σήµερα για έβδοµη φορά δεν το πράττετε σηµαί-
νει ότι δεν υπάρχουν.

Επίσης, εξακολουθείτε να µην απαντάτε για το ποια είναι
εκείνη η επιτροπή ή οι επιτροπές που έκαναν την αξιολόγηση και
από ποια άτοµα απαρτίζονταν, πότε συνεδρίασε και πότε υπο-
γράφηκαν οι εκθέσεις αξιολόγησης. Ποιες; Αυτές που ο νόµος
ορίζει, κύριε Υπουργέ. 

Εδώ, όµως, θα ήθελα να σας υπενθυµίσω, µε δικά σας λόγια
τώρα και όχι µε γραπτά κείµενα κάποιων ανώνυµων συνεργατών
σας, την βαρύτατη πολιτική ευθύνη την οποία φέρετε εσείς προ-
σωπικά για την αλλοπρόσαλλη αναδιάρθρωση του ΕΣΥ που έχει
συµβεί µέχρι σήµερα. 

Όπως γνωρίζετε, µεταξύ των καταργούµενων νοσοκοµείων
συµπεριλάβατε και το Γενικό Νοσοκοµείο Πατησίων. Κύριε
Υπουργέ, είναι το ίδιο Γενικό Νοσοκοµείο Πατησίων για το οποίο
στις 23-7-2012, όταν εσείς ήσασταν ακόµα Βουλευτής της Νέας
Δηµοκρατίας, απευθύνατε ερώτηση προς τον προκάτοχό σας
Υπουργό Υγείας κ. Λυκουρέντζο, όπου εκφράζατε την αγωνία
σας για την ενδεχόµενη κατάργηση του συγκεκριµένου νοσοκο-
µείου, προβάλλοντας µέχρι και οικονοµικού χαρακτήρα επιχει-
ρήµατα για να διατηρηθεί. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά το κείµενο της προαναφερθείσης
ερώτησης. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, είναι το ίδιο νοσοκοµείο που καταργήσατε
πριν από ένα µήνα ως Υπουργός Υγείας της Νέας Δηµοκρατίας
µέσα από µία –τολµώ να το πω- αδιαφανή και απολύτως προσχη-
µατική διαδικασία. 

Κυρία Πρόεδρε, επειδή η σηµερινή συζήτηση ανέδειξε το µέ-
γιστο ζήτηµα της νοµιµότητας στις ενέργειες του Υπουργείου
Υγείας, όχι µόνο µε τις αναδιαρθρώσεις των νοσοκοµείων του
ΕΣΥ αλλά και µε τις χιλιάδες διαθεσιµότητες προσωπικού, τις
οποίες συνυπέγραψε ο κύριος Υπουργός, εγώ έχω να πω ότι
παρά τα όσα µας καταγγέλλετε περί δήθεν συνωµοσιολογίας, οι
Ανεξάρτητοι Έλληνες και εγώ προσωπικά θα εξαντλήσουµε -και
αποτελεί δέσµευση- κάθε µέσο που έχουµε στη διάθεσή µας, για
να διερευνηθεί εξονυχιστικά η νοµιµότητα όλων των κυβερνητι-
κών αποφάσεων, οι οποίες ακολούθησαν τις υποτιθέµενες αξιο-
λογήσεις στο δηµόσιο. 

Αυτή βεβαίως η διαδικασία –το τονίζω- θα συµπεριλάβει τον
έλεγχο κάθε εµπλεκοµένου, όποιος και αν είναι αυτός, για τις δι-
οικητικές πράξεις και παραλείψεις των Υπουργών, ειδικά σε ό,τι
αφορά τις «µαϊµού» αξιολογήσεις των δηµοσίων φορέων. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-

ριστούµε. 
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αν

αυτό ήταν κάποιου είδους απειλή, σε λάθος χώρο είστε και µε
λάθος πρόσωπο µιλάτε. 

Εάν εγώ δεν µιλάω καλά ελληνικά, σας ζητώ συγγνώµη. Σας
ανέφερα τις ηµεροµηνίες συνεδριάσεως του ΚΕΣΥΠΕ. Θα κάνετε
–ας µην τα µαθαίνουµε τώρα, είµαι περισσότερα χρόνια Βουλευ-
τής- αίτηση καταθέσεως εγγράφων και θα πάρετε τα πρακτικά
της συνεδριάσεως του ΚΕΣΥΠΕ. Την αξιολόγηση την έφεραν οι
αρµόδιοι διοικητές των υγειονοµικών περιφερειών. Ίσως σας
µπέρδεψε που το είπα «ΥΠΕ» και δεν καταλάβατε τι είναι. 

Άρα, λοιπόν, ξαναλέω κατ’ απόλυτη νοµιµότητα και σας τα εξή-
γησα µε τη µεγαλύτερη δυνατή ευκρίνεια. Τώρα αν είναι δυσ-
νόητα, ας µας κρίνει ο ελληνικός λαός. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Σίγουρα είναι...
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μας

κρίνει και είµαστε πρώτοι σταθερά και εσείς συνεχώς πέφτετε.
Άρα, λοιπόν, η αλαζονεία να πάει λίγο στο πλάι. Ξεκινήσατε στο
10%, είστε στο 4% και θα βρεθείτε στο τέλος εκτός Βουλής. 

Πάµε τώρα στην ουσία της υποθέσεως. Για το Γενικό Νοσο-
κοµείο Πατησίων αναφέρατε τη δική µου ερώτηση. Πράγµατι,
εγώ πέρυσι ως Βουλευτής είχα κάνει ερώτηση στηριζόµενος στα
στοιχεία που είχαν φέρει στο γραφείο µου συνδικαλιστές του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Πατησίων. Όταν έγινα Υπουργός Υγείας και
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πήρα τα στοιχεία της υπηρεσίας, διαπίστωσα ότι αυτό το οποίο
ρωτούσα ήταν λάθος. Τι να κάνουµε τώρα; Συµβαίνουν και λάθη! 

Επί της ουσίας, όµως, να σας πω: Έχετε να µας κάνετε κάποια
κριτική για την ουσία της κινητικότητας; 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Προφανώς, δεν καταλάβατε τι σας
είπαµε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Να
πάµε στην ουσία της τώρα. Βγάλαµε από το σύστηµα αυτά τα
νοσοκοµεία. Αύριο ξαναµπαίνουν στο σύστηµα µε τη νέα τους
µορφή -για την ακρίβεια από εβδοµάδα γιατί αύριο θα βγει η έκ-
θεση του ΑΣΕΠ καλώς εχόντων των πραγµάτων- και µετράµε ανά
ηµέρα ποια ήταν η επίπτωση αυτών των νοσοκοµείων στην κί-
νηση των υπολοίπων νοσοκοµείων. Δεν αυξήθηκε η κίνηση στα
υπόλοιπα νοσοκοµεία ούτε κατά ένα κρεβάτι. Τα σχετικά στοιχεία
µόλις λήξει η διαδικασία, θα τα καταθέσω από το Εθνικό Κέντρο
Επιχειρήσεων στη Βουλή των Ελλήνων. Ούτε κατά ένα κρεβάτι
δεν επηρεάστηκε το υπόλοιπο σύστηµα υγείας από τη µετακί-
νηση που κάναµε στα νοσοκοµεία. 

Και τι κάναµε, κυρία συνάδελφε, για το οποίο µας κατηγορείτε;
Πήραµε νοσηλευτικό προσωπικό από ένα νοσοκοµείο που είχε
πληρότητα 27% -και άρα το νοσηλευτικό προσωπικό που προβλε-
πόταν για το 80% δεν είχε δουλειά να κάνει- και το πήγαµε ένα
χιλιόµετρο παραπέρα σε ένα άλλο νοσοκοµείο που είχε πληρό-
τητα 110% και χρειαζόταν νοσηλευτικό προσωπικό και δεν µπο-
ρούσε το νοσηλευτικό προσωπικό να πάρει άδεια. Πήραµε από
ένα αιµατολογικό κέντρο που είχε είκοσι τρεις γιατρούς, δέκα για-
τρούς να τους µοιράσουµε σε άλλα αιµατολογικά κέντρα που
είχαν έναν και δεν µπορούσε να πάρει άδεια γιατί ήταν µόνος του.
Πήραµε από εκεί που είχε είκοσι τρεις, αφήσαµε εκεί δεκατρείς
και πήγαν οι άλλοι δέκα σε άλλα αιµατολογικά κέντρα. Φοβερό
πράγµα! Τεράστιο! Αξίζει γι’ αυτό να κάνετε επανάσταση! 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Δεν σας ρώτησα πού πήγατε το
προσωπικό. Τι κάνατε µε τη διαδικασία, σας ρώτησα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ακού-
στε, κυρία µου. Η διαδικασία τηρήθηκε µέσω του ΑΣΕΠ. Όπως
ξέρετε καλύτερα από εµένα γιατί είστε και νοµικός, το ΑΣΕΠ
ελέγχει όλη τη νοµιµότητα της διαδικασίας. Άρα, λοιπόν, οι απει-
λές σας να πάνε αλλού και όχι σε µένα. Όλη, λοιπόν, η διαδικασία
τηρήθηκε. 

Λυπάµαι που καίτοι σας ανέφερα τις ηµεροµηνίες, το αρµόδιο
όργανο και τους αριθµούς πρωτοκόλλου για να τα ζητήσετε και
να πάρετε, ήταν εξαιρετικά δυσνόητο για σας. Δεν φταίω εγώ γι’
αυτό. Ίσως η παιδεία σας να φταίει που δεν καταλαβαίνετε. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Καταθέστε τα, γιατί δεν υπάρχουν. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα τα

ζητήσετε όπως πρέπει και θα τα λάβετε.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Έξι φορές τα ζήτησα!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν

τα λαµβάνετε, γιατί τα ζητάτε µε λάθος τρόπο. Μην έρθω τώρα
να σας κάνω φροντιστήριο βουλευτικό. Τα ζητάτε µε λάθος
τρόπο. Θα κάνετε αίτηση καταθέσεως εγγράφου και θα το πά-
ρετε. Δεν τα έχετε µάθει ακόµη γιατί είστε καινούργια. Θα σας
τα δώσουµε. Μην ανησυχείτε. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ για την υπόδειξη αλλά
δεν υπάρχουν. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Έχουν
αριθµούς πρωτοκόλλου, έχουν υπογραφές, έχουν υπευθύνους,
είναι δηµόσιες συνεδριάσεις, είναι ηχογραφηµένες συνεδριάσεις,
έχουν υπηρεσιακή γραµµατεία. 

Σταµατήστε επιτέλους τη συνωµοσιολογία. Αλλά –θα µου
πείτε- αν δεν σας άρεσε η συνωµοσιολογία, θα ήσασταν σε κά-
ποιο άλλο κόµµα. Είστε σ’ αυτό το κόµµα γιατί ασχολείστε µε τέ-
τοιας υφής ζητήµατα και καθυστερείτε τη Βουλή και τους
Υπουργούς. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Δεν σας απαντώ, κύριε Υπουργέ.

Λυπάµαι που ένας Υπουργός απαντά έτσι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,

κυρία συνάδελφε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ενηµερώσω το Σώµα ότι η

Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων

καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Εξωτερικών: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας, σχε-
τικά µε τις κατευθυντήριες γραµµές για την ανταλλαγή µελών
των αντιστοίχων διπλωµατικών υπηρεσιών τους».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρώτη µε αριθµό 77/7-10-
2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Εύβοιας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε το πρόγραµµα πρόωρης συνταξιοδότησης των αλιέων,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται. 

Η δεύτερη µε αριθµό 67/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξη Μη-
τρόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
«Έκδοση νοµικής γνωµοδότησης από το Νοµικό Συµβούλιο του
Κράτους αναφορικά µε το εφαρµοστέο αγγλικό Δίκαιο, την αρ-
µοδιότητα του Δικαστηρίου του Λουξεµβούργου και την απουσία
εξαίρεσης από κατάσχεση περιουσιακών στοιχείων του ελληνι-
κού κράτους, ακόµη και χωρίς έκδοση προηγούµενης δικαστικής
απόφασης», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 70/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χαλκιδικής
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Δριβελέγκα
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη ρύθµιση οφειλών
ανωνύµων αθλητικών εταιρειών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 71/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς κ. Ασηµίνας Ξηροτύρη- Αικατερινάρη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την ανάγκη επα-
νεκκίνησης των έργων στους βασικούς οδικούς άξονες της
χώρας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 75/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς τους Υπουργούς Εθνι-
κής Άµυνας και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 78/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευ-
θέριου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την αύξηση των τιµών στα προϊόντα και τις υπηρεσίες παρά τη
µεγάλη µείωση των εισοδηµάτων, δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 68/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Όλγας
– Νάντιας Βαλαβάνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την εταιρεία  «ΟΠΑΠ Α.Ε.» , δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 72/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Ιωάννη Πανούση προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τη διαθεσιµότητα των διοικητικών υπαλλήλων
των πανεπιστηµίων, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 76/7-10-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την κατάργηση του
επιδόµατος ανεργίας των εποχικά εργαζοµένων, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα παρακαλώ
τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια –Τσαρουχά): Κύριε Δρίτσα,
ζητάτε τον λόγο, αλλά είµαστε εκτός διαδικασίας έτσι κι αλλιώς.
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Δεν ξέρω εάν θα πρέπει και πώς να καταγραφεί στα Πρακτικά η
άποψή σας. Τουλάχιστον έπρεπε να ήσασταν εδώ, στο χρόνο
όπου έγινε η ψήφιση των τροποποιήσεων του Κανονισµού. Όµως
επειδή µου ζητήσατε µε πολλή πίεση να καταγραφεί στα Πρακτικά
η άποψή σας, θα σας δώσω τον λόγο για να πείτε µόνο δύο φρά-
σεις, σας παρακαλώ, προκειµένου να καταγραφούν στα Πρακτικά.  

Ξέρετε τη διαδικασία µε την οποία έγινε όλη η συζήτηση, η ψή-
φιση και η απόφαση που πήρε τελικά ο κύριος Πρόεδρος της
Βουλής, εποµένως θεωρώ ως εκ περισσού την τοποθέτησή σας.
Σας δίνω πάντως τον λόγο για να πείτε την άποψή σας.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αν έχετε την καλοσύνη, ακούστε µε και
µετά θα έχετε τη δυνατότητα να αξιολογήσετε αυτά που θα πω. 

Ευχαριστώ που µου δίνετε το λόγο. Τον ζητώ επί της διαδικα-
σίας, σε χρόνο που ακόµα η συνεδρίαση δεν έχει λήξει επισήµως.
Θα ήθελα ένα-δύο λεπτά, κυρία Πρόεδρε. 

Όντως, µε χθεσινή µόλις απόφαση της Διάσκεψης των Προ-
έδρων της Βουλής, εισήχθη σήµερα στην ηµερήσια διάταξη της
σηµερινής συνεδρίασης η πρόταση του Προέδρου της Βουλής
για τροποποίηση άρθρων του Κανονισµού της Βουλής, µία πρό-
ταση η οποία έχει όντως εγκριθεί από την Επιτροπή Κανονισµού
της Βουλής, στην οποία συµµετέχω εκπροσωπώντας το ΣΥΡΙΖΑ.
Μέχρι εδώ κανένα πρόβληµα. 

Είναι πάγια παράδοση και λειτουργία της Ολοµέλειας της Βου-
λής ότι όταν εισάγεται ένα νοµοσχέδιο –γιατί οιονεί νοµοσχέδιο
είναι και αυτό- πρώτα ολοκληρώνεται η διαδικασία των επικαίρων
ερωτήσεων και εν συνεχεία εισάγεται αυτό προς συζήτηση.  

Σήµερα υπήρξε µια εµβόλιµη διαδικασία µε την οποία και ολο-
κληρώθηκε εν τάχει η ψήφιση της συγκεκριµένης πρότασης του
Προέδρου της Βουλής. Θέλω ευθύς εξαρχής να πω ότι δεν θέτω
µείζονος σηµασίας ζήτηµα, γιατί όντως και εµείς το ψηφίζουµε.

Κυρία Πρόεδρε, όµως, είναι άλλο να ψηφίζει κανείς επί της
αρχής, επί των άρθρων και επί του συνόλου µία πρόταση νόµου,
Κανονισµού της Βουλής επί του προκειµένου, και άλλο να µην
καταγράφεται στα επίσηµα Πρακτικά της Βουλής η συγκεκρι-
µένη θέση κάθε κόµµατος, το πώς σχολιάζει και µε ποιο σκεπτικό
ψηφίζει κάθε άρθρο και ποιες επισηµάνσεις σοβαρές -δευτε-
ρεύουσας ίσως σηµασίας ως προς το σύνολο αλλά παρά ταύτα
σοβαρές- θέτει που πρέπει να ληφθούν υπ’ όψιν.

Αυτήν τη δυνατότητα δεν µας τη δώσατε µε τη διαδικασία που
ακολουθήσατε και εµείς είχαµε να θέσουµε τέτοια ζητήµατα,
πολύ περισσότερο που σε αυτές τις τροπολογίες, στις τροποποι-
ήσεις και στις συµπληρώσεις του Κανονισµού περιλαµβάνονται
σηµαντικές, θετικές αλλαγές ως προς τη διαδικασία της διαφά-
νειας της Βουλής, καθώς και σηµαντικές αλλαγές ως προς το
Γραφείο  Προϋπολογισµού του Κράτους στη Βουλή και για άλλα
θέµατα.

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Ούτως ή άλλως κάθε συζήτηση, έστω και δευτερεύουσας ση-

µασίας, αλλαγών στον Κανονισµό της Βουλής είναι µια ευκαιρία
για να αναδεικνύεται σειρά θεµάτων που άπτονται της λειτουρ-
γίας της Βουλής και συνολικότερα των αναγκαίων τροποποι-
ήσεων που πρέπει να έχουµε µπροστά µας όλα τα κόµµατα ως
ευθύνη για τη βελτίωση του Κανονισµού της Βουλής.

Επισηµαίνω ότι η διαδικασία που ακολουθήθηκε και όσον
αφορά στον ΣΥΡΙΖΑ αλλά και γενικότερα, στην Ολοµέλεια της
Βουλής, δεν έδωσε αυτήν τη δυνατότητα και οφείλω να το θέσω
γιατί δεν πρέπει να επαναληφθεί στο µέλλον.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Δρίτσα,

γνωρίζετε και εσείς καλά, όπως και εγώ, ότι οι σχετικές συζητή-
σεις έγιναν στην αρµόδια επιτροπή. Εποµένως, όπως είπα και
στην αρχή, το Προεδρείο συνεχίζει να πιστεύει ότι έγινε ως εκ
περισσού η τοποθέτησή σας. Παρ’ όλα αυτά από καλή διάθεση
απέναντί σας σας δόθηκε ο λόγος για να πείτε την άποψή σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επίκαιρων ερωτήσεων.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 11 Οκτωβρίου 2013.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-

γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 82/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Πιερίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κωνσταντόπουλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη κάλυψης των
θέσεων ιατρών στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού του Γενικού Νο-
σοκοµείου Κατερίνης. 

2. Η µε αριθµό 94/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς –Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξη Τσίπρα
προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα Ναυπηγεία
Σκαραµαγκά. 

3. Η µε αριθµό 102/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Β’ Αθηνών του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την πορεία ελέγχου των φο-
ρολογούµενων που µετέφεραν µεγάλα ποσά στο εξωτερικό και
την υποστελέχωση του κέντρου ελέγχου φορολογουµένων µε-
γάλου πλούτου (ΚΕΦΟΜΕΠ).

4. Η µε αριθµό 87/8-10-2013  επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Νοµού Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικο-
νόµου προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την απο-
κατάσταση της δικαιοσύνης για τα στελέχη των Ενόπλων
Δυνάµεων. 

5. Η µε αριθµό 98/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-
νοιας, σχετικά µε την επιχείρηση «SPRIDER STORES».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 83/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύλου Βογιατζή προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
θυστέρηση στην καταπολέµηση της δακοκτονίας στα ελαιόδεντρα
και τις καταστροφικές συνέπειες για τους ελαιοπαραγωγούς της
Λέσβου. 

2. Η µε αριθµό 95/8-10-2013  επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Επικρατείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς –Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Θεανούς Φωτίου προς τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη δυνατότητα
φοίτησης των µαθητριών και µαθητών της δευτεροβάθµιας επαγ-
γελµατικής εκπαίδευσης στους τοµείς υγείας, πρόνοιας και
εφαρµοσµένων τεχνών και την άρση της διαθεσιµότητας των εκ-
παιδευτικών που τους υπηρετούσαν. 

3. Η µε αριθµό 85/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αρκαδίας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Οδυσσέα
Κωνσταντινόπουλου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και  Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την επιτάχυνση κατα-
σκευής του Καταστήµατος Κράτησης Δράµας. 

4. Η µε αριθµό 88/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Α’ Πειραιώς της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Ρεπούση
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε το
«Μουσείο Φωτογραφίας Θεσσαλονίκης».

5. Η µε αριθµό 99/8-10-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Α’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κα-
νέλλη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στα ειδικά σχολεία. 

6. Η µε αριθµό 81/8-10-2013  επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Δηµητρίου Ανδρουλάκη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την κατάθεση του εθνικού σχε-
δίου ανασυγκρότησης – ανάπτυξης. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.42’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 11 Οκτωβρίου 2013 και
ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                      ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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